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Искат смяна на Михаил Константинов
“Социалисти за развита България” към БСП настояват шефът

на “Информационно обслужване” да бъде сменен заради критиките
му към Конституцията, президента и опозицията.

акачените за властта у нас явно
изобщо не мислят как България да
удържи срещу епидемията, ами
все гледат своите изгоди. Валери
Симеонов пак тръгна да противо-
поставя - ресторантите срещу
училищата. Класните стаи били
по-заразни от кафенета и ресто-
ранти, щото гуляйджиите по маси-
те спазвали дистанция, учениците -
не. Формена глупост. И обида за
педагозите.

Основанията за отваряне на
училищата и кръчмите са много
различни. В първия случай става
дума дали поколения българчета ще
останат без сериозно образование,
затова и в цял свят отварят учили-
щата. Въпросът е това да става
според състоянието на системата,
а не по невъзможен за нея и за
учителите начин, както предупреж-
дават синдикатите. Във втория слу-
чай иде реч за това дали изпадаме в
депресия без компания за ракийца-
та и кафенцето. Затова в цял свят
заведенията са затворени. Въпрос
на приоритети. А за пострадалите
ресторантьори, които не работят в
сивия сектор, мярката е адекватна и
ефективна помощ от държавата,
както рече дори Кристалина Геор-
гиева. У нас помощ няма, а искат
временно отваряне - до следващия
бум на заразата.

Ако всеки дърпа чергата към
себе си, защо имаме НОЩ? Когато
специалистите решават, останали-
те да козируват!
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Велиана ХРИСТОВА

Събития
в Месеца
на Радичков

Стр. 12

Ахмети: Западът

ще реши спора

Скопие-София

Фирми още чакат пари
за първото затваряне

Помощите за първата
вълна на затварянето през
март и април още не са по-
лучени от нито едно от
средните предприятия, обя-
ви председателят на Асоци-
ацията на индустриалния
капитал Васил Велев. По

неговите думи за средни-
те предприятия поне има
яснота и класиране и се
знае кой ще получи няко-
га, докато за малките мяр-
ката дори не е започнала.

Много от затворените
бизнеси са отвъд ръба и

Мярката за подпомагане дори не
е започнала за малките компании

закъснялата подкрепа спо-
мага за това, смята Велев.
Закъснението е от близо
година и не може да бъде
наваксано. Постоянното
отлагане на компенсиране-
то за тези компании може
би ще доведе до там, че

няма да има кого да ком-
пенсират, защото тези пред-
приятия ще бъдат затворе-
ни и хората няма къде да се
върнат на работа, коменти-
ра Велев.

Започна масовото тестване на учители с антигенни тестове за коронавирус. Деца ще се завърнат
в училище от 4 февруари на ротационен принцип. Властта обяви разхлабване на мерките -
в началото на месеца ще отворят молове и фитнес зали, още се водят преговори с ресторантьорите

ƒ”Ã¿ œ–»«Œ¬¿¬¿: ¡⁄ƒ≈“≈ Œ“√Œ¬Œ–Õ»!

Стр.  4

Политически
КОВИД за
канцлера Курц

„Ботев” Пд
влезе в
елитно
семейство

Румен Гълъбинов:
Няма анализ
как се харчи
за борба с кризата

СНИМКА БГНЕС
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Отварят фитнесите
и моловете
С това темпо България ще постигне 70% имунизация
чак през 2040 г., прогнозират международни експерти

От началото на февруари врати от-
ново ще могат да отворят залите за
фитнес, спорт, танци и за културни ме-
роприятия, както и магазините в голе-
мите търговски центрове. Това съоб-
щиха от правителствената пресслужба
след поредното работно съвещание на
Националния оперативен щаб, ваксина-
ционния щаб и министри. Бойко Бори-
сов разпореди на здравния министър
Костадин Ангелов да проведе среща с
представителите на ресторантите, за-
веденията и нощните клубове и отново
да обсъдят възможни варианти за тях-
ното функциониране.

От Националния оперативен щаб
препоръчаха внимателно разхлабване
на противоепидемичните мерки, като се

вземе предвид настъпването на новия
“британски”  вариант на коронавируса
у нас. Според тях разхлабването тряб-
ва да стане постепенно, независимо от
спада на заболеваемостта от КОВИД-
19 и на приетите в интензивни отделе-
ния. Премиерът обаче натърти на
проф. Ангелов да припомни на собст-
вениците на заведения колко тежка е
била ситуацията. “Преди месец имаше
хора, които починаха в линейки, оби-
каляйки. Нямаше легла в болниците,
имаше хора, които прекараха много
тежко и се бореха за легла. За радост с
нашите мерки ние това го спряхме в
рамките на седмици”, настоя Борисов.

От 4 февруари се възобновява
присъственото обучение на ученици-

те от 5 до 12 клас по строго опреде-
лен ред.

Очаква се заповед на здравния ми-
нистър за влизането в България на граж-
дани от ЕС и от трети страни с отри-
цателен ПСР тест.

14 040 дози от ваксината на “Пфай-
зер” пристигнаха у нас. През февруари
се очаква доставка на още 83 хил. дози,
а през март трябва да пристигнат 104
хил. ваксини от същия производител,
съобщи директорът на Изпълнителната
агенция по лекарствата Богдан Кири-
лов. До края на седмицата се очакват
още 3600 дози от “Модерна”. По думи-
те му от двете фирми се очакват общо
4,4 млн. дози, които са за ваксиниране
на 2,2 млн. души. Ако Европейската

агенция по лекарствата одобри в края
на седмицата ваксината на “Астра Зе-
нека”, доставките й ще започнат през
февруари. Според Кирилов масовото
ваксиниране ще започне, когато и дру-
ги ваксини получат разрешение за упо-
треба. Според него, ако и петте вакси-
ни получат очакваното одобрение, това
означава че 2,5 млн. души ще бъдат
ваксинирани до средата на годината.

Не такива са обаче прогнозите на
международни експерти. “С настояще-
то темпо на ваксинация в България
целта за 70% покритие на населението
над 18 години ще бъде постиганата едва
през август 2040 година”, изчислява из-
данието “Политико” в свой материал,
илюстриращ бавния ход на имунизаци-
онната кампания срещу КОВИД-19 в
ЕС. Изчислението е на базата на сред-
ния брой ваксинирани дневно седем
дни преди 22 януари.

Изданието посочва, че в България
дневно се поставят средно по 1139 дози
и ако страната иска до септември 2021
г. да постигне поставената от ЕК цел за
70% покритие на населението с по 2
дози, то ще трябва да увеличи броя на
дневните ваксинации 29 пъти - до 33
368 дози на ден.

Според данните, обявени от здрав-
ния министър, над 26 140 души са вак-
синирани, като на 4610 души е поста-
вена и втората доза.

Първата за годината донорска ситуация даде шанс за
живот на трима души. Донор е 19-годишен мъж,
изпаднал в мозъчна смърт. Донорската ситуация
стана възможна благодарение на хуманния жест на
семейството на младежа и е реализирана от екип на
областната болница във Велико Търново с координатор
д-р Сибила Маринова. Три успешни трансплантации
бяха извършени на 21 януари в болница “Лозенец”.
Бъбреците са присадени на мъже на 37 г. и 53 г.
Успешна чернодробна трансплантация е направена и
на 12-годишно момиче. Пациентите са в добро общо
състояние и остават под лекарско наблюдение, поясня-
ват от Изпълнителната агенция “Медицински надзор”.

СИНДИКАТ “ОБРАЗОВАНИЕ”:

Няма учители и техника
за разделянето на класовете

19-годишен донор
спаси три живота

Практиката за разделяне на
класовете като мярка срещу
пандемията, която се прилага
в Австрия, Дания и други стра-
ни, не може да се осъществи в
българските училища, заяви в
позиция синдикатът “Образо-
вание” към КТ “Подкрепа”.
Синдикалистите посочват, че в
тези страни са назначени двой-
но повече учители в сравнение
с България. Втори учител пре-
подава на учениците, които са
в къщи, но дори и в момента
австрийските училища са
напълно затворени. Български-
те класни стаи, които разпола-
гат с камери, така че един учи-
тел да може да осъществява па-
ралелно редовно и синхронно
дистанционно преподаване, са
много под 50%. “Разделянето
на класовете е възможно и  ху-
баво педагогическо решение,
но реално е приложимо в не
повече от 20% от съществува-
щите класни стаи”, заявяват от
синдиката по повод предложе-
нието на щаба и здравното ми-
нистерство за завръщане на
учениците от 4 февруари по

формулата 7 от 12 или до 70%
в училище. Според тях реше-
нието на националния щаб и
МЗ ще доведе до огромни
трудности, защото много учи-
тели преподават едновременно
в класовете в училище и в кла-
совете в електронен режим.

Синдикат “Образование”
настоява тази година да отпад-
не външното оценяване за 4 и
10 клас, а четвъртокласници-
те завинаги да останат без из-
пита. Предлага се и разработ-
ването на електронна плат-
форма за провеждането на дис-
танционното оценяване и ма-
турата в 7 клас.

Започна масовото анти-
генно тестване на учителите.
По данни на МОН между 40
и 50% от учителите са склон-
ни да си направят теста, а
едва 23% - да се ваксинират.
Първи в кампанията по масо-
ва имунизация срещу корона-
вирус се включиха Пловдив и
Бургас. В Пловдив са устано-
вени само 4 положителни
проби от 2221 антигенни те-
ста на учители.

Щурмуваха Министерския съвет
на ден 200 от протестите

Демонстранти щурмуваха
неуспешно на два пъти сградата
на Министерския съвет в неде-
ля, когато се навършиха 200 дни
от антиправителствените проте-
сти с искане на оставките на
Бойко Борисов и Иван Гешев.
Стигна се до сблъсъци между
протестиращи и силите на по-

лицията. Напрежението ескали-
ра малко след 16 ч., когато от
редиците на демонстрантите се
чу призив за нахлуване в сгра-
дата на “Дондуков” 1, но поли-
цията бързо реагира и не позво-
ли това да се случи. Към 17 ч.
протестиращите станаха пове-
че и тръгнаха по столичните

централни улици с възгласи “Ос-
тавка”, “Елате с нас! Протестът
е за вас”. Хората се сбутаха с
униформените, но бързо бяха
отблъснати. На микрофона един
от ораторите съобщи, че опитът
за превземане е бил символичен,
а полицията била отвърнала с
“голяма съпротива”.

Промени в стандарта за очни болести
може да затворят много клиники

СНИМКА МИХАЕЛА КАТЕРИНСКА

По-мекото време даде възможност на екипите да
ремонтират някои от трамвайните линии в София

Аида ПАНИКЯН

Проектът за медицински стандарт за очни
болести задължава в очните клиники да има кли-
нична лаборатория и рентген със съответния щат,
като е отхвърлена възможността за сключване на
договор със съседно лечебно заведение. Това ста-
ва ясно от писмо, подписано от над 100 офталмо-
лози. Специалистите подозират, че целта на изи-
скването е множеството частни очни клиники и
кабинети в страната да бъдат закрити. Очните
лекари са написали писмо до президента, преми-
ера, парламентарната здравна комисия и министъ-
ра на здравеопазването. В същото време става

ясно, че не е прието предложението на специали-
стите да бъде въведено изискване за видеодоку-
ментация, което би спомогнало за по-добър кон-
трол от НЗОК и частните застрахователи. Офтал-
молозите се позовават на скандален случай, при
който бяха източени средства от НЗОК за мними
очни операции, а казусът в момента е в съда.

Офталмолозите недоумяват защо е необходи-
мо този тип клиники да разполагат със собствен
рентген и лаборатория за клинични изследвания,
след като в тази специалност те са почти неиз-
ползваеми. Новите технологии на образна диа-
гностика на окото като оптична кохерентна томо-
графия (очен скенер) и ултразвук дават достатъчна
възможност за прецизна и безопасна диагностика
на окото, пишат лекарите.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ
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Валери Симеонов просто
обича властта

Социалисти настояват
председателят на “Информа-
ционно обслужване” АД
проф. Михаил Константинов
да подаде оставка, а поста да
бъде зает от професиона-
лист, равно отдалечен от пар-
тиите, съобщава сайтът
socialisti.bg. Под искането са
се подписали Петър Мутаф-
чиев, Костадин Паскалев,
Михаил Балабанов, Явор Ге-
чев и Йордан Василев, които
са членове на  инициативата
“Социалисти за развита
България” към БСП. В ръко-
водството на организацията
са членът на ИБ на БСП
Янаки Стоилов и кметицата
на Троян Донка Михайлова.

Не зная какви са притесненията на
Европейския парламент по отношение
на избора на “тримата големи”, но
България е една от малкото държави,
в които изборът им се извършва от
независим орган, какъвто е ВСС. Това
заяви в тв участие правосъдната ми-
нистърка Десислава Ахладова, която
се опита да омаловажи допълнител-
ните въпроси, които получи от Брюк-
сел след изслушването на 8 януари
пред групата в ЕП за наблюдение на
демокрацията, върховенството на за-
кона и основните права. Едно от пи-
танията е свързано с избора на главен
прокурор и огромните му правомо-
щия. Ахладова заяви, че както главни-
ят прокурор, така и председателите
на ВКС и ВАС се назначават от пле-
нума на ВСС, а в много страни глав-
ният прокурор се назначавал от
изпълнителната власт. Тя обаче “про-
пусна” да отбележи, че има препоръ-
ки по начина на конструиране на ВСС
заради опасенията, че е подвластен на
изпълнителната власт и на главния

Втория си рожден ден отбеляза Българската свободна телевизия.
Празника уважи председателят на БСП Корнелия Нинова, която им
пожела да продължат да се развиват и да вярват в собствените си сили

Социалисти искат оставката
на Михаил Константинов
Математикът обслужва властта и отхвърля всички предложения
на опозицията за честен вот, твърди организация към БСП

Това е своеобразна работил-
ница за лява политика,
събрала съратници в партия-
та, чиято основна цел е раз-
виване на социалистически-
те идеи, укрепване и увели-
чаване на авторитета и влия-
нието на БСП като предста-
вител на хората на труда и
защитник на националните
интереси. От инициативата
посочват като своя задача да
съдействат за смяна на сегаш-

ното управление, за намаля-
ване на бедността и неравен-
ствата и за развитие на стра-
ната.

Поводът за недоволството
на социалистите е интервю
на Константинов от 22 януа-
ри. Те са възмутени, че шефът
на държавната структура,
която извършва преброяване-
то на изборите, хвърля ква-
лификации срещу опоненти-
те на управляващите. Според
тях той атакува основопола-
гащи държавни институции и
отхвърля всички предложе-
ния на опозицията, които
биха довели до улесняване
гласуването на максимален
брой български граждани и

упражняването на наблюде-
ние и контрол като превен-
ция на изборни нарушения.

“Социалисти за развита
България” са взъмутени, че
Константинов нарича кон-
ституционното право на пре-
зидента да определи датата на
изборите “тежък политичес-
ки гаф” и са скандализирани
от изказването му, че Консти-
туцията имала дефект, затова
народните представители

трябвало да я променят.
“Възмущение буди квалифи-
кацията за компроматна вой-
на с жените и децата на про-
тивника, каквато и Коза Но-
стра не правела, което оче-
видно е насочено към прези-
дента на Република Бълга-
рия”, възмущават се социали-
стите. Другите обвинения
срещу шефа на ИО са за по-
зицията му срещу видеонаб-
людението на вота, гласуване

по пощата и други мерки,
свързани с честността на
вота, както и че обвинява в
подривна дейност всички, ко-
ито изразяват съмнения за
възможни фалшификации.

Членовете на БСП смятат
поведението на математика за
несъвместимо със заеманата
длъжност. Според тях не е
нормално ръководител на
борд на директорите на
държавно предприятие да

Ахладова не разбирала
притесненията на Европарламента

Още критики от Страсбург
за независимия прокурор

Предложението на
ГЕРБ за т.нар. незави-
сим прокурор, който да
има право да разследва
главния, е само времен-
но решение. Дори и
като временно решение,
за да проработи пред-
ложеният механизъм,
трябва да има още про-
мени, гласят част от
критиките в становище-
то на ръководителя на
дирекция “Човешки
права” към Съвета на
Европа Кристоф По-
арел. На 15 декември
2020 г. той е изпратил
писмо с положителна
оценка на възможност-
та за назначаване на не-
зависим прокурор.
Според него обаче пре-
движданата самостоя-
телност на тази фигура
засега е недостатъчна

при разследване на
главния прокурор и
висшестоящи служите-
ли, съобщава БТА. На
18 и 19 януари тази
година Поарел изпраща
допълнителни препоръ-
ки, свързани с предло-
женията на управлява-
щите.

Според Поарел, за да
бъдат работещи НПК и
Законът за съдебната
власт, особено в частта
за главния прокурор, в
тях трябва да има про-
мени, които да предвиж-
дат по-строг регламент
за назначаване и отчет-
ност на специалния
прокурор, възможност
той да разчита на раз-
следващите от МВР, да
може да стане съдия
след края на мандата си
и да разследва и замест-

ниците на Иван Гешев.
В Съвета на Европа
очакват и съдебен кон-
трол над решенията на
новата фигура, включи-
телно и над отказите да
образува досъдебно
производство. Трябва да
има правила за негово-
то заместване, ако не
може да изпълнява
функциите си, и за от-
страняването на глав-
ния прокурор, гласи
друга препоръка. Управ-
ляващите трябва да по-
мислят и дали не може
съдия или съдии да раз-
следват главния проку-
рор.

Преди борени дни
ГЕРБ се отметнаха от
някои от предложения-
та си и ги редактираха,
явно повлияни от текс-
та на Поарел.

прокурор.
Работна група в Министерството

на правосъдието продължава да пра-
ви оценка какви изменения да бъдат
направени в закона. “Проблемът е в
това, че в никоя европейска държава
не е предвиден такъв механизъм - да
има разследващ прокурор на главния
прокурор. Другият проблем е консти-
туционен и затова не е решен толкова
години”, продължи Ахладова с
разсъжденията срещу възраженията за
въвеждането на предлагания от ГЕРБ
специален разследващ прокурор.

Според Ахладова доверието в
съдебната система щяло да се върне
бавно и поетапно.

Промени в Изборния кодекс два
месеца преди изборите е абсолютно
неудачен вариант, смята правосъдна-
та министърка. Според нея, ако се на-
правят такива промени, това нямало
да бъде оценено положително от ев-
ропейските партньори.
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хули Конституцията, прези-
дента и парламента.

“Г-н Константинов оче-
видно винаги е имал желани-
ето да бъде политик. В слу-
чай, че това е неговият блян,
нека да се кандидатира за
народен представител в така
обичаната безрезервно от
него партия ГЕРБ и да видим
колко мажоритарни гласове
ще събере”, подчертават со-
циалистите.
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Средните фирми още чакат
парите си за първото затваряне
За малките мярката за подпомагане даже не е започнала, оплакаха се от бизнеса

ОБЯВА

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ‚ÂÏÂÌÌÓ ˘Â ÔÂÍ˙ÒÌÂ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ ‚

 ˜‡ÒÚ ÓÚ Í‚. ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î

Õ‡ 26 ˇÌÛ‡Ë 2021 „. (‚ÚÓÌËÍ), ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ÏÓÌÚ‡Ê
Ì‡ ÒÔË‡ÚÂÎÂÌ Í‡Ì Ì‡ ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË ÃËÌÍÓ‚-ÀÓÚÍÓî, Í‚.
ì’ËÒÚÓ ¡ÓÚÂ‚î, ÒÂ Ì‡Î‡„‡ ÒÔË‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ ÓÚ
10:00 ‰Ó 18:00 ˜‡Ò‡ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î,
ÊË‚ÂÂ˘Ë ‚ ‡ÈÓÌ‡ Ì‡: ÛÎ. 511, ÛÎ. ìÃËÏË ¡‡ÎÍ‡ÌÒÍ‡î Ë ÛÎ.
ì√ÂÓ„Ë —Ô‡ÒÓ‚î.

œË ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚ Ì‡ ÒÚÓËÚÂÎÌÓ-ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË
Ì‡‰ 12 ˜‡Ò‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ˘Â ÓÒË„ÛË ‡ÎÚÂÌ‡ÚË‚ÌÓ
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂ Ò ‚Ó‰ÓÌÓÒÍ‡ Ì‡ ‡‰ÂÒ: ÛÎ. ì¬Î‡‰ËÏË
ÃËÌÍÓ‚-ÀÓÚÍÓî, Ì‡ Í˙ÒÚÓ‚Ë˘ÂÚÓ Ò ÛÎ. 514.

–ÂÏÓÌÚÌËÚÂ ‰ÂÈÌÓÒÚË ˘Â ÓÒË„ÛˇÚ ÔÓ-‰Ó·Ó ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ
Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‚Ó‰Ì‡Ú‡ ÏÂÊ‡ Í‡ÚÓ Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌÓ ÒÂ Ó„‡ÌË˜‡Ú
ÁÓÌËÚÂ Ì‡ Â‚ÂÌÚÛ‡ÎÌË ·˙‰Â˘Ë Ì‡Û¯ÂÌËˇ Ì‡
‚Ó‰ÓÒÌ‡·‰ˇ‚‡ÌÂÚÓ.

«‡ÒÂ„Ì‡ÚËÚÂ ÓÚ ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚Ó‰‡Ú‡, ÏÓ„‡Ú ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡Ú
ÔÓ‚Â˜Â ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ ÓÚ “ÂÎÂÙÓÌÌËˇ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î
¿ƒ Ì‡ ÚÂÎÂÙÓÌ 0800 121 21 ËÎË ‰‡ ÒÎÂ‰ˇÚ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂÚÓ Ì‡
‚ÒË˜ÍË ÚÂÍÛ˘Ë ÚÂÂÌÌË ‰ÂÈÌÓÒÚË ‚ Â‡ÎÌÓ ‚ÂÏÂ ˜ÂÁ
¬ËÚÛ‡ÎÌËˇ ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ ˆÂÌÚ˙ Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ - http:/
/www.sofiyskavoda.bg/water_stops.aspx.

ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î ¿ƒ ÔÂ‰‚‡ËÚÂÎÌÓ ÒÂ ËÁ‚ËÌˇ‚‡ Ì‡
Ò‚ÓËÚÂ ÍÎËÂÌÚË Á‡ ÔË˜ËÌÂÌËÚÂ ‚ÂÏÂÌÌË ÌÂÛ‰Ó·ÒÚ‚‡!

»ÌÚÂÌÂÚ Ò‡ÈÚ˙Ú Ì‡ ‰ÛÊÂÒÚ‚ÓÚÓ (www.sofiyskavoda.bg) ‰‡‚‡
‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Ì‡ ÍÎËÂÌÚËÚÂ ‰‡ ÒÂ ‡·ÓÌË‡Ú Á‡ Ò˙Ó·˘ÂÌËˇÚ‡ Á‡
ÔÂÍ˙Ò‚‡ÌÂ Ì‡ ‚Ó‰ÓÔÓ‰‡‚‡ÌÂÚÓ. Õ‡ ÂÎÂÍÚÓÌÌ‡Ú‡ ÒË ÔÓ˘‡ ÚÂ
ÏÓ„‡Ú ÎË˜ÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜‡‚‡Ú ËÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ÔÎ‡ÌË‡ÌËÚÂ ÒÔË‡ÌËˇ.
ƒÛ„ Ì‡˜ËÌ Â ‰‡ ÒÂ ‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡Ú ÓÚ ·ÂÁÔÎ‡ÚÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ Á‡
ËÁ‚ÂÒÚˇ‚‡ÌÂ ˜ÂÁ —Ã—.

 ŒÚ‰ÂÎ  ÓÏÛÌËÍ‡ˆËË Ì‡ ì—ÓÙËÈÒÍ‡ ‚Ó‰‡î

—˙Ó·˘ÂÌËÂ ‰Ó ÏÂ‰ËËÚÂ
25 ˇÌÛ‡Ë 2021 „.

Помощите за първата
вълна на затварянето през
март и април още не са полу-
чени от средните предприя-
тия. Това заяви председателят
на Асоциацията на индустри-
алния капитал Васил Велев
пред БНР. “Нито едно от
средните предприятия не е
получило своите от 30 до 150
хиляди - от тези, които са
кандидатствали и са одобре-
ни. Говорим за тези, които са
пострадали със спад от над
20% за продажбите. За сред-
ните поне има яснота и класи-
ране и се знае кой ще получи
някога. Докато за малките не

Пътницитe щe имaт
пpaвo дa зaкyпyвaт билeт
във влaкa, aкo нямa
дocтъпнa aлтepнaтивa зa
пpeдвapитeлна пoкyпкa.
Toвa e eднo oт нoвитe
пpaвилa, кoитo вчера
Cъвeтът нa EC глacyвa c
цeл пoвишaвaнe нa
пpaвaтa нa пътниците в
жeлeзoпътния  тpaн-
cпopт. B мoмeнтa във
влaкoвeтe в Бългapия ce
пpoдaвaт caмo "нaкa-
зaтeлни" билeти c пo-
виcoкa цeнa, oткoлкoтo ce
пpoдaвaт нa гишe.

Cpeд ocтaнaлитe
пpoмeни ca пo-дoбpo

В края на този месец гуверньорът на БНБ Ди-
митър Радев ще се разпише срещу фиш за 20 313
лева. Възнаграждението на подуправителите е 17
411 лева, а на останалите членове на Управителния
съвет - по 5804 лв. Това е записано в бюджета на
БНБ за 2021 г.

Средните заплати на ръководния персонал стават
6216 лв., на специалисти - 2793 лв., а на поддържа-
щия персонал - 1604 лв. Разходите за персонал се
увеличават със 7,7 млн. лева до 43,7 млн. лева. Тези
разходи представляват 33,1 на сто от общите разходи
за издръжка на банката.

60 души ще бъдат наети тази година в БНБ със
средна брутна заплата от 4000 лева месечно. Близо
2,9 млн. лева допълнително има в бюджета на банката
за разкриването на новите щатни бройки тази година.
Търсят се специалисти по финансов надзор и прест-
руктуриране на неплатежоспособните банки.

Общо бюджетът на БНБ за тази година е 131 841
000 лева, информира централната банка на страница-
та си в интернет. Разходите на БНБ за 2021 г. включ-
ват увеличението на планираните разходи за персо-
нал, разходите, свързани с участието на БНБ в евро-
пейски организации и институции, разходите за амор-
тизация, външни услуги, за социална дейност и други
административни разходи.

Банката предвижда отпечатването на 152 млн. броя
банкноти от четири номинала.

Васил Велев

е стартирала още мярката”,
изтъкна Велев.

Много от затворените биз-

неси са отвъд ръба и закъсня-
лата подкрепа спомага за това,
отбеляза Васил Велев. “Пари-
те, които още не са получили
като подкрепа за първата
вълна, са похарчени предва-
рително. Очакването им от
съконтрагенти, от кредитори
само отлага на този етап обя-
вяването във фалит. Ситуаци-
ята никак не е розова”, комен-
тира той. “Една година вече
ще стане закъснение. Това
закъснение, което беше в на-
чалото, то не може да бъде
наваксано. Постоянното отла-
гане на компенсирането на
тези компании може би ще

доведе дотам, че няма да има
кого да компенсират. И това,
че се пазят работните места
по мярката 60/40, всъщност
тези работни места ще изчез-
нат, защото ще бъдат затворе-
ни предприятията и те няма
да има къде да се върнат”,
обясни Велев.

Същевременно вече трета
година Оперативната програ-
ма “Иновации и конкуренто-
способност” не прави нищо за
иновациите и конкурентоспо-
собността, смята Велев. Вме-
сто средствата по нея да
насърчават инвестициите, те
се използват за подкрепа на

ликвидността в кризата срещу
коронавируса. Това пренасоч-
ване на средства в средносро-
чен план лишава икономиката
от подкрепа на конкуренто-
способността, което е недал-
новидно, смята той.

Според Велев “сега пред-
стоят избори и всички ще обе-
щават големи заплати, но за-
платите се изработват - за да
растат заплатите, доходите,
стандартът, трябва да има
инвестиции, а нищо за подкре-
па на инвестициите в послед-
ните години не се прави”.
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БДЖ щe тpябвa дa пpoдaвa билeти и във влaкoвeтe
пpeдocтaвянe нa ин-
фopмaция, oбyчeниe нa
пepcoнaлa и пo-яcни
пpaвилa oтнocнo oбeз-
щeтeниятa зa изгyбeнo или
пoвpeдeнo oбopyдвaнe зa
пpидвижвaнe.

Зa дa ce нacъpчи
eкoлoгocъoбpaзнaтa мo-
билнocт, пътницитe щe
бъдaт yлecнeни дa
пpeвoзвaт вeлocипeдитe
cи във влaкa. Жeлe-
зoпътнитe пpeдпpиятия щe
бъдaт зaдължeни дa
инcтaлиpaт мecтa зa
пpeвoз нa вeлocипeди, a
пътницитe щe бъдaт
инфopмиpaни зa нaличния

кaпaцитeт. Cпopeд oб-
щoтo пpaвилo във вceки
влaк щe имa нaй-мaлкo пo
чeтиpи мecтa зa тpaн-
cпopтиpaнe нa кoлeлa.

Cлeд кoнcyлтaции c
oбщecтвeнocттa жeлe-
зoпътнитe пpeдпpиятия
мoгaт дa peшaт дa включaт
paзличeн бpoй мecтa въз
ocнoвa нa видa нa
ycлyгaтa, paзмepa нa
влaкoвaтa кoмпoзиция и
пpeдвиждaнoтo тъpceнe
зa пpeвoз нa вeлocипeди.
Дъpжaвитe члeнки мoгaт
дa oпpeдeлят и пo-гoлям
бpoй, aкo имa дocтaтъчнo
тъpceнe нa ycлyгaтa.

Изиcквaниятa зa мecтa
зa пpeвoз нa вeлocипeди
щe ce пpилaгaт, кoгaтo
жeлeзoпътнo пpeдпpиятиe
пopъчвa нoв пoдвижeн
cъcтaв или извъpшвa
ocнoвнa мoдepнизaция нa
пo-cтapия.

Oт 2023 г. пpaвoтo нa
пoлyчaвaнe нa пoмoщ пpи
кaчвaнe и cлизaнe oт влaк
нa xopa c yвpeждaния щe
ce пpилaгa зa вcички
peгиoнaлни влaкoвe и
влaкoвe нa дълги paз-
cтoяния в EC, пpи ycлoвиe
чe нa гapaтa имa дeжypeн
oбyчeн пepcoнaл.

Mинимaлнoтo oбeз-

щeтeниe в cлyчaй нa
зaкъcнeниe ocтaвa нe-
пpoмeнeнo - 25% oт цe-
нaтa нa билeтa зa

зaкъcнeниe oт 60 дo 119
минyти и 50% oт цeнaтa
нa билeтa зa зaкъcнeниe oт
120 минyти или пoвeчe.

Над 20 хиляди лева
месечно ще получава
шефът на БНБ

Преките чуждестранни инвестиции в света са спад-
нали с 42% през 2020 г., а тази година се очаква
намаляване с 5-10 процента. Такава прогноза направи
Конференцията на ООН за търговия и развитие (ЮНК-
ТАД).

Директорът на департамента за инвестиции и пред-
приятия в ЮНКТАД Джеймс Жан подчертава, че “пре-
ките чуждестранни инвестиции в света са претърпели
колапс миналата година, съкращавайки се с 42% до
895 милиарда долара, в сравнение с 1,5 трилиона до-
лара през 2019 г.”. Към края на миналата година тех-
ният обем е бил с над 30% по-малък, отколкото след
световната финансова криза през 2009 г., и е бил на
равнището на 90-те години от миналия век. Глобални-
те потоци на преките чуждестранни инвестиции ще
останат слаби през 2021 г. и според прогнозите на
ЮНКТАД ще спаднат с 5-10%. Реалното възстановя-
ване се очаква да започне през 2022 г., отбелязва ек-
спертът и пояснява, че на обема на преките чуждест-
ранни инвестиции влияят редица негативни фактори,
в частност “рисковете, свързани с последната вълна от
епидемията”.

В ЕС преките чуждестранни инвестиции са се
съкратили миналата година с две трети - от 373 до 110
милиарда долара, а в САЩ - с 49% до 134 милиарда
долара. В същото време в Китай е бил регистриран
ръст на преките чуждестранни инвестиции с 4%, а в
Индия - с 13%.

42% срив на
чуждестранните
инвестиции в света
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МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА МИТНИЦИТЕ. На

тази дата през 1953 г. в Брюксел
с участието на представители
на 17 държави се провежда
първата официална сесия на
Съвета за митническо сътруд-
ничество, създаден през 1952 г. Негов правоприем-
ник е Световната митническа организация (1994).
България се присъединява към Съвета за митниче-
ско сътрудничество на 4 юни 1973 г.

1891 - В СТАРА ЗАГОРА СЕ РАЖДА ДИМИТЪР
ГЮДЖЕНОВ, ХУДОЖНИК (УМИРА 1979 Г.). Изве-
стен с картините си на военна и
историческа тематика, често из-
ползвани за илюстрации в енцикло-
педии и учебници по българска ис-
тория. Сред най-известните му
картини са “Симеон Велики”, “Хан
Аспарух преминава Дунав”, “Бой за
Шипка” и др.

1891 - В ГЕРМАНИЯ СЕ РАЖДА НИКОЛАУС
ОТО, ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА 1832 Г.). Създава че-
тиритактовия двигател, наре-
чен от него отомотор (на сним-
ката). Изобретенията му пре-
дизвикват революция в производ-
ството на топлинни машини, а
внедрените открития в двига-
теля с вътрешно горене са ос-
танали като механика и работен процес до днес.

1925 - РАЖДА СЕ ПОЛ НЮМАН, АМЕРИКАН-
СКИ АКТЬОР (УМИРА 2008 Г.).
Носител на “Оскар”, “Златен гло-
бус” (два пъти), “Еми” и наградата
на фестивала в Кан. Сред най-изве-
стните му филми са “Буч Касиди и
Сънданс Кид”, “Ужилването”, “Иг-
рачът на билярд”, “Цветът на па-
рите” и др.

1928 - В ПАРИЖ СЕ РАЖДА РОЖЕ ВАДИМ,
ФРЕНСКИ РЕЖИСЬОР (УМИРА 2000 Г.). Истин-
ското му име е Роже Владимир
Племянников. Лансира Бриджит
Бардо с филма “И бог създаде
жената”. Умението му да на-
мира най-красивите жени, да ги
превръща в звезди, да ги обича и
след това да ги “пусне на свобода” е неговият
талант. Бил е женен, освен за Бардо, за Анет
Стройберг, Джейн Фонда, Катрин Шнайдер, Мари-
Кристин Баро и има извънбрачно дете от Катрин
Деньов. Всички те присъстват на погребението му
в Париж.

1968 - УМИРА НИКОЛА ФУРНАДЖИЕВ, ПОЕТ
(Р. 1903 Г.). В списанието на Георги
Бакалов “Нов път” заедно с Ангел
Каралийчев и Асен Разцветников
публикува най-добрите творби на
септемврийската литература. Сред
най-известните му произведения са
поемата “Сватба”, стихосбирките
“Пролетен вятър”, “Дъга” и др.

1975 - УМИРА ЛЮБОВ ОРЛОВА, РУСКА АКТ-
РИСА (Р. 1902 Г.). Първата звезда на
съветското кино и първата народна
актриса на СССР, идол на публика-
та от 30-те до 50-те години на
миналия век. Участва предимно в
музикални комедии. Сред по-извест-
ните й ленти са “Волга-Волга”,
“Цирк”, “Веселите момчета” и др.

1980 - УМИРА ГЕОРГИ КАРАСЛАВОВ, ПИСА-
ТЕЛ (Р. 1904 Г.). Започва да публи-
кува през 20-те години на мина-
лия век. Първата му книга е “Улич-
ници” (1926), която пресъздава
живота на децата от бедните
градски покрайнини. В обемното
му и жанрово богато творчество изпъкват рома-
ните “Снаха” и “Татул”. Главен секретар и пред-
седател на Съюза на българските писатели (1958-
1962), избран за академик (1961).

Докога ще лъжат

Наближава вече годи-
на, откак всеки ден зали-
ват бизнеса, та чак ще го
удавят, с милиони и мили-
арди, уж да му помогнат в
кризата. Все се намира
някоя говореща глава от
правителството, която да
ни облъчва по телевизора,
че реки от мед и масло аха
да потекат към фирмите.

Евгени ГАВРИЛОВ

Но не би. Парите се ока-
заха само в главите на уп-
равляващите. Не че е ня-
каква новина, но за поре-
ден път председателят на
Асоциацията на индуст-
риалния капитал Васил
Велев съобщи, че нито
едно от средните предпри-
ятия у нас не е получило
своите от 30 до 150 хиля-
ди лева помощ, за които е
кандидатствало. А едного-
дишното отлагане на ком-
пенсациите може би ще
доведе дотам, че няма да
има кого да компенсират.

От март миналата го-
дина дъвчат едни и същи
мерки. За по-голяма акту-
алност само им сменят
заглавията, но ефектът от
реалното им прилагане
остава съмнителен. Защо-
то те създават условия не

за стимулиране на бизне-
са, а по-скоро за харчене-
то на готови пари от ев-
рофондовете. Конкретно -
средства от Оперативна-
та програма “Иновации и
конкурентоспособност”,
възлизаща на 1,1 млрд. лв.
за сегашния програмен пе-
риод, бяха пренасочени за
борба с коронакризата.
Въпреки това, като цяло
правителствената подкре-
па за бизнеса бе закъсня-
ла, обрасла с бюрокрация,
половинчата, лобистка,
наложена от по-напорис-
ти съсловия и браншове,
които лесно респектират
премиера със заплахи за
протести.

Сбъдна се мрачната
прогноза за ДДС напри-
мер. След като бе свалена
от 20 на 9% ставката за

ресторантьорските услу-
ги, книгите и бебешките
храни и пелени, управля-
ващата коалиция в опит да
гаси пожара на антипра-
вителствените протести
свали данъка за куп други
услуги и стоки, но далеч
не от първа необходи-
мост. Затова логично и
според данните на НСИ,
и според анкетите на БСК
едва 5-6 на сто от пред-
ставителите на бизнеса
одобряват и са се възполз-
вали от правителствените
мерки.

Резултатът е логичен и
по друга причина. Тези
мерки бяха сведени отно-
во до хвърлянето на пари
през прозореца на джипа.
Затова въпросът е докога
ще ни лъжат. Отговорът е
лесен - още два месеца.

Честита привилегия!

Има един принцип,
който е пречка пред вся-
ко знание, аргумент сре-
щу всеки довод и неиз-
менно обрича човека на
невежество - това е при-
вилегията на самонадея-
ността пред търсенето.
Мисълта принадлежи на
английския философ, по-
литолог и социолог от
Викторианската епоха

Ина МИХАЙЛОВА

Хърбърт Спенсър. Горе-
що препоръчвам на ми-
нистъра на правосъдието
г-жа Десислава Ахладова
да прочете няколко пъти
това изречение, преди да
си отвори устата следва-
щия път. Най-вече да опи-
сва незнанието си за при-
тесненията, които изпит-
ва Европейският парла-
мент за върховенството
на закона у нас, пачките
и кюлчетата на Бойко
Борисов и недосегаемост-
та на главния прокурор
Иван Гешев.

Наистина ли г-жа Ах-
ладова не знае какви са
притесненията на Брюк-
сел? Не е ли прочела
нито ред от стотиците
страници със забележки и
препоръки? Прочела е, но
по свой начин. Или както
са й казали - да ги “бутне

у лево”. А и отказва да
отиде на място заедно с
Борисов и Гешев, за да
зачерви бузи на живо.

Ако министър Ахла-
дова наистина не знае
какви са притесненията
на Брюксел, то е абсолю-
тен, безпардонен и само-
надеян невежа, на когото
мястото му изобщо не е в
Министерството на пра-
восъдието. Или в което и
да е министерство.

Извинявайте, драги
читатели, за досадното за-
нимание да ви представя-
ме едни и същи теми. И
да установяваме, че тази
власт и конкретно този
министър по този въпрос
не желае и няма да напра-
ви нищо, дори и десет
години да стои на този
стол. Неудобно ни е, но
явно на властта не й е

неудобно да не прави
това, което трябва.
Омръзна ни и за проку-
ратурата, също като за
магистралите и дупките
по улиците, да говорим за
ремонт на ремонта. А
г-жа Ахладова самонаде-
яно да ни казва, че не само
не знае за какво става
въпрос, но отново не са
си свършили работата. И
някаква работна група в
подопечното й ведомство
продължава да умува как-
ви изменения да се напра-
вят на предложените вече
в парламента изменения.
Извинявайте, но това не
е търсене.

Законодателната са-
модейност, представена
като инициатива, е безси-
лие. Ваша е привилегията
на самонадеяността, спор
няма. Честита да ви е!

Тщеслави Трифонов

Вие отдавна сте си из-
брали да бъдете от друга-
та страна, с вас, г-жо Ни-
нова, стоим от двата бря-
га на реката. Ето с такъв
аргумент Слави Трифонов
и партията му “Има такъв
народ” отхвърлиха пред-
ложението на БСП за
създаване на общ фронт за
честни избори. На “Пози-
тано” 20 вече бяха прове-

Юри МИХАЛКОВ

дени две срещи с общо 34
партии, НПО и граждан-
ски сдружения, а поради
значителния интерес към
инициативата се планира
и трета. На брега на Сла-
ви не виждаме подобно
движение.

Партията му настоява
за видеонаблюдение на
изборите. Няма българин,
който да не подкрепи с
две ръце всякакви мерки
за прозрачно волеизлия-
ние. Само че БСП пред-
ложи пакет от такива
мерки. Законови предло-
жения за видеонаблюде-
ние при броенето на бю-
летините, за прочистване
на списъците от “мъртви-
те души”, за видеозапис и
пр. Какво ли пречи на
Слави да доплава до такъв
бряг с цялостна палитра
от мерки за честни избо-

ри? И какво ли представ-
лява неговият бряг, щом
смята, че на него такива
инициативи не виреят?
Може би там виреят само
откъслечни, частични и
“самодейни” мерки?

Да разширим обаче
темата с изборния кръго-
зор. БСП предложи десет
мерки срещу бедността.
При това е изчислено
колко лица ще обхванат
всички те и каква прием-
лива цена ще струва вся-
ка от тях на бюджета. Да
оставим настрана, че на
брега на Слави не се виж-
дат подобни предложения
(при другите партии -
също). Но ако при такива
мерки срещу бедността
той пак предпочита дру-
гия бряг, логично е да се
запитаме беден ли народ
иска партията “Има такъв

народ”? А някой зевзек
няма ли да прекръсти
името й на “Има такъв
беден народ”?

Едва ли, честно каза-
но. Но Слави си има дру-
гия бряг за негов. Там той
се има за господар, чув-
ства се разпознаваем, до
този бряг достига ехото
на шоу-аплодисментите,
там обилно се напоява
нарцистичността му.
Гушнал си го е под миш-
ницата и не си го дава.
Не е важно доколко на-
родополезен ще бъде на
политическата сцена,
важно е да остане на бре-
га на неговото аз. Дали
обаче си дава сметка, че
ако не след тези избори,
то при всички случаи след
един политически цикъл,
ще остане като един Тще-
слави Трифонов.
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 Задълбочи се бедност-
та у нас. Какво говорят дан-
ните, г-н Гълъбинов?

- Т.нар. индекс “Джини”
(Gini), който показва  разли-
ката в благосъстоянието меж-
ду бедните и богатите, за
България е 40,8% и е най-ви-
сокият сред държавите в ЕС.
Колкото по-висока е стой-
ността на “Джини”, толкова
по-неравномерно са разпре-
делени доходите. Разликата в
доходите между най-богати-
те и най-бедните в България
е над 8 пъти. А средно този
показател за държавите от ЕС
е 5,5 пъти. Делът на хората у
нас, изложени на риск от бед-
ност поради ниски доходи,
нараства. Неравенството в
доходите у нас се задълбочи
поради коронакризата. И
България е страната в ЕС с
най-голямо неравенство в до-
ходите на населението. Най-
лошото е, че то продължава
да се увеличава. Установено
е, че неравенството в доходи-
те нараства в зависимост от
това дали икономиката е във
възход или в спад.

 Икономиката ни е в ре-
цесия заради кризата. Какви
са възможностите за
възстановяване?

- Без реформи 2021-ва ще
е година на отложеното ико-
номическо възстановяване.
Два са подходите в стимули-
рането на икономическия рас-
теж. От едната страна е под-
ходът, свързан със стимули-
ране на търсенето и вътреш-
ното потребление. А другият
- с предлагането. Единият под-
ход не изключва другия. Важ-
на е комплексната оценка на
нещата и последователността
от мерки, които да съчетават
стимулирането на търсенето

и предлагането. Навсякъде по
света, както и у нас, се започ-
на с мерки за стимулиране на
търсенето и повишаване на
вътрешното потребление. Ус-
коряването на икономическия
растеж пък става чрез използ-
ването на политики от страна
на предлагането.

 Няма обаче реални ре-
зултати. Напротив - нама-
ля търсенето и потреблени-
ето дори на хранителни
стоки от първа необходи-
мост.

- Ето защо трябва да се
мине във втория етап - стиму-
лиране на предлагането, кол-
кото и нелогично да звучи на
пръв поглед. То обаче включ-
ва намаляване на данъците.
Трябва да се намали ДДС за
масовите храни и лекарства-
та. Това е нещо, предлагано
неведнъж, но не бе направе-
но. Трябва да се намали подо-
ходният данък. Само ние ня-
маме необлагаем минимум.
Другото, което може да се
направи, е повишаване на пра-
га за регистрация на фирмите
по ДДС на 100 000 лв. годи-
шен оборот. Така малките се-
мейни фирми ще бъдат осво-
бодени от ДДС регистрация и
те могат да изберат да плащат
патентен данък в общините.
Което ще увеличи приходите
в общинските бюджети.

Друго, което може да по-
могне за възстановяването, е
да се обърне внимание на ин-
вестициите. Тази година ще
има възможности за чужди
инвестиции и трябва да се
борим за тяхното привлича-
не. И то от високотехноло-
гичните компании, които не
само не пострадаха от кри-
зата, а напротив - в много
добро състояние са. Те уве-
личиха пазарната си капита-
лизация и имат възможност
за инвестиции.

Другата възможност е да
възстановим експорта, като се
стимулират достатъчно бъл-

гарските компании да изнасят.
Трябва да се продължи с мер-
ките за ускоряване на иконо-
миката, за да излезем с поло-
жителен ръст на БВП. Това
правят другите държави, като
основната борба е за овладя-
ване на пандемията и със
здравните проблеми вследст-
вие на коронавируса. Ако
успеем да овладеем положе-
нието и да няма трета вълна
на коронавируса, това ще е
много положително и би ни
позволило да се възстановим
още сега, в средата на тази
година.

 Само преди дни БНБ
прогнозира, че реално възста-
новяване ще има чак през
2023 г. Но и тази прогноза
банката поставя под въпрос
заради неизвестните с вак-
синацията. Каква е вашата
прогноза?

- Трябва да се продължи с
ваксинацията и е необходимо
тя да бъде ускорена. Обнадеж-
даващото е, че вече има трета
ваксина, която се очаква да
бъде одобрена в ЕС. Прогно-
зите са, че в рамките на тази
година ще бъдат одобрени
поне още две ваксини. Така ще
има възможност за по-големи
доставки. Важна е и организа-
цията, която ще създадем, за
ускорено ваксиниране. Това е
факторът, който предполага
възможности за бързо възста-
новяване. И трябва да употре-
бим комплекса от мерки, кой-
то вече обясних.

 След началото на про-
тестите през м.г. започнаха
ударни харчове на парче с ар-
гумент срещу кризата, но
без каквато и да е експерт-
на оценка какъв ще бъде
ефектът.

- Наскоро шефът на МВФ
Кристалина Георгиева призо-
ва: “Моля, харчете. Харчете
колкото можете и малко пове-
че.” Международните финан-
сови институции насърчават
правителствата да не пестят

разходи, но това трябва да
става целево, за определени
пострадали социални групи и
за фирмите. Като се държи
сметка как се увеличава
дългът, бюджетният дефицит.
За 2020 г. България съумя да
се вмести в 3% бюджетен де-
фицит и 30% съотношение
дълг спрямо БВП въпреки взе-
тите нови дългове.

 Ефективно ли се хар-
чат тези пари?

- Заради това казват - хар-
чете, но пазете квитанциите.
Трябва да се направи преглед,
когато излязат всички отчет-
ни данни за 2020 г. - за БВП,
за инфлацията, за бюджетен
дефицит, дългове и т.н. И да
се направи анализ, за да е ясно
дали ефективно са изразход-
вани от правителството тези
пари за борба с кризата. И
когато е харчено, дали е по-
стигнат максималният възмо-
жен ефект. Защото моментът,
в който през миналата година
бяха предприемани мерките,
е съобразяван с възможнос-
тите на бюджета, който сме
имали. Вече има друг бюджет.
След такъв анализ трябва да
се каже дали има нужда от
актуализация на Бюджет
2021. Да не се окаже, че пре-
ди или след изборите се нала-
га актуализация на бюджета,
ако са необходими още раз-
ходи, защото не е достигната
необходимата ефективност за
преодоляване на кризата.

През тази година можем
да ползваме и европейски
средства. По спасителния
план на ЕС можем да ползва-
ме близо 15 млрд. евро. Мо-
жем да започнем да ползваме

и парите от ЕС по новия про-
грамен период. Ще имаме
достъп до доста средства.
Включително и тези по кон-
тракта “Шуър” (SURE) - бли-
зо 1 млрд. лв. за подкрепа на
заетостта. Ако и това не стиг-
не, имаме възможност за тег-
лене на още около 5 млрд. лв.
дълг. Очакванията за възста-
новяване и в глобален план
са, че това ще протече в рам-
ките на две години. Очаква се
евентуално през 2022 г. све-
товната икономика да се
върне на нивата отпреди кри-
зата. Надявам се от средата на
годината за нас да започне
възстановяването.

 Вие оптимист ли сте,
че това ще започне през тази
година?

- Няма да употребя дума-
та оптимизъм, но няма реце-
сия, няма криза, която да не е
завършила с възстановяване.
И при нас ще има възстановя-
ване, въпросът е в скоростта
и колко ще ни струва. Много
се измъчихме, 2020-а бе кош-
марна. Азиатските държави се
справят по-добре от европей-
ските и от САЩ. От там ид-
ват новини, че са на положи-
телна територия с БВП, в края
на 2020-а вече са излезли на
плюс. Докато ние се надяваме
това да стане през 2021 г.

 Нямате предвид, че ще
се върнем към нивата от-
преди кризата още тази го-
дина?

- И те не са се върнали, но
в края на 2020 г. не са били на
минус. Защо и ние да не се
надяваме да излезем на поло-
жителна територия поне към
средата на тази година?

 Какъв ръст на иконо-
миката е възможен?

- По прогноза на Органи-
зацията за икономическо
сътрудничество и развитие
глобалният ръст на БВП за
2021 г. се очаква да е около
4,2%. За следващата година -
3,8%. Би трябвало и ние да
можем да се вместим в тези
прогнози и да направим 4%
растеж на икономиката, а най-
добре е да постигнем и пове-
че. Така ще можем по-бързо
да се върнем към предкризис-
ните нива.

 Но това възстановява-
не е възможно, ако няма
трета вълна на вируса?

- Здравната картина до
голяма степен ще определи
макроикономическите пока-
затели. Когато тя се подоб-
рява, подобряват се и те. Ко-
гато здравният статус на на-
селението се влошава, сри-
ват се и макроикономичес-
ките показатели.

РУМЕН ГЪЛЪБИНОВ:

Трябва анализ как
се харчат парите за кризата

Интервю на
Мая ЙОВАНОВСКА

Да не се окаже, че преди или след изборите се налага
актуализация на бюджета, казва икономистът

РУМЕН ГЪЛЪБИНОВ е роден през 1966 г. Завършва
УНСС като магистър по икономика. Има следдип-
ломни квалификации от Университета на
Джорджтаун, Вашингтон (Банков рисков ме-
ниджмънт), Университета Сeйнт Джон, Колеж по
застрахователен и рисков мениджмънт (Ню Йорк),
Университета Екситър, Англия (Банки и финанси).
Има професионални квалификации по застраховате-
лен и рисков мениджмънт и пазари на ценни книжа
от Германия и Англия. През 2002 г. е председател
на Агенцията по застрахователен надзор, а през
2003 г. - зам.-председател на Комисията по финан-
сов надзор. Работил е и е членувал в управителните
съвети на международни банки и застрахователни
компании от България, Австрия, Холандия и САЩ.
Автор е на три книги и поредица от статии за
застраховането и финансите. Член е на Стратеги-
ческия съвет към президента Румен Радев.
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Австрийците искат ваксинен
суверенитет от заспалия ЕС

СНИМКА БГНЕС

Медицинска служителка във виенска
болница показва една от първите ваксини
на “Пфайзер-БиоНтек”, получена на 27 декември

На стр.9

Маргарита САМСАРОВА,
Специално за “Дума”

Политически КОВИД за
управляващите във Виена
Политически КОВИД за
управляващите във Виена
Политически КОВИД за
управляващите във Виена
Политически КОВИД за
управляващите във Виена
Политически КОВИД за
управляващите във Виена

За първи път, откакто правителство-
то на канцлера Себастиан Курц встъпи в
длъжност преди година (7 януари 2020
г.), цели 50 на сто от гражданите са не-
доволни от неговата политика. Ако сега
в Австрия се състоят парламентарни
избори, коалиционният кабинет, съста-
вен от консервативната Австрийската
народна партия (АНП) и партията на
Зелените, ще загуби мнозинството си,
сочи социологическо проучване на ин-
ститута “Рисърч афеърс”, направено по

поръчка на вестник “Йостеррайх”. При-
чината е политиката на правителството
за справяне с кризата с короновируса.
Недостигът на ваксини и продължител-
ните ограничителни мерки засилиха в по-
следно време недоволството срещу каби-
нета, който само преди две седмици, ко-
гато бе отбелязана първата годишнина
от управлението му, се радваше на 54-
процентно одобрение.

Австрия е в трета блокада, която бе
наложен на 26 декември м.г. и трябваше
да приключи на 18 януари. На 16 януа-
ри след консултации на правителството
с експерти, ръководители на провинци-
ите и социални партньори карантината
бе  удължен до 7 февруари и бяха въве-
дени още по-строги противоепидемични
мерки, като за причина бе посочен диа-
гностицираният в страната бързо раз-
пространяващ се “британски щам” на
вируса, както и все още големият брой
новозаразени. Целта, която правителст-
вото обяви, бе броят на инфектираните
за една седмица да падне под 50 души на
100 000 при 130 в дадения момент.

На специална пресконференция канц-
лерът Себастиан Курц представи новите

мерки, които включват: задължително
спазваната дистанция се увеличава от 1
на 2 метра; задължително е носенето на
маски от вида ФФП2 в градския транс-
порт, търговските обекти за хранителни
стоки, аптеките, банките и институции-
те, които по време локдауна работят с
посетители. Препоръчано бе, където
това е възможно, фирмите да позволят
на своите служители да работят от
вкъщи. Затворени останаха детските за-
ведения и училищата, като бе продълже-
на дистанционната форма на обучение.
Поне до месец март остава блокиран из-
ключително тежко засегнатият от криза-
та туристически бранш. В средата на
февруари ще се решава дали е възможно
отварянето от март на заведенията за
обществено хранене и хотелите. Огра-
ниченията за излизане от дома продължа-
ват да важат за цялото денонощие, като
изключения се правят по четири важни
причини - отиване на работа, помощ на
хора в нужда, пазаруване или кратка раз-
ходка. Редовното тестване на професио-
нални групи, в училищата и детските за-
ведения, както и на широки слоеве от
населението остава една от важните

задачи. При представянето на новите
мерки местни експерти и федералният
канцлер изразиха очаквания до лятото
ситуацията да се нормализира благода-
рение именно на мерките и на кампани-
ята за ваксиниране.

Тези дни стана ясно, че имунизацията
на населението в зависимост от наличните
ваксини на различните производители няма
да може да се осъществи, както бе запла-
нувано. Вследствие на това, че ЕС забави
одобряването на ваксината на фармацев-
тичната компания “АстраЗенека”, както и
посочените от компанията производстве-
ни проблеми, през първото тримесечие ще
бъдат доставени значително по-малко дози
от ваксината. Предполага се, че пожарът в
най-големия завод за ваксини на “Астра-
Зенека” в Индия може също да е причина
за съкращаване на доставките с 40 на сто.
Вместо очакваните 2 млн. дози Австрия
ще получи само 600 000. Поръчките за
ваксина, направени от австрийското пра-
вителство, включват 937 950 дози от
“Пфайзър”, 200 000 дози от “Модерна” и
2 160 000 от “АстраЗенека”.
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Полицията в Брюксел арестува демонстранти по време на неразрешен протест срещу полицейското насилие.
Срещу няколкостотин демонстранти бяха хвърлени непропорционално висок брой служители на реда

СНИМКИ БГНЕС

Жители на йеменската столица
Сана се редят на опашка за
безплатна храна, осигурена от
Световната програма за прехрана.
22 хуманитарни агенции, които
работят в Йемен, се обърнаха към
президента на САЩ Джоузеф Байдън
да се откаже от категоризирането
на опозиционното движение на
хутите за терористично. Понеже
хутите са шиити, тяхното
движение е подкрепяно от Иран.
Агенциите обаче предупреждават,
че намерението на Вашингтон ще
засегне жизненоважната
хуманитарна помощ, което на свой
ред ще застраши живота на
милиони хора и регулирането на
конфликта в страната

Безизходицата в отношенията между
Скопие и София ще бъде разрешена още
тази пролет, убеден е лидерът на “Демо-
кратичния съюз за интеграция” (най-го-
лямата албанска партия в РС Македония)
Али Ахмети, цитиран от вестник “Сло-
боден печат”. Тази си прогноза той пред-
стави пред телевизия “Глоби”, излъчваща
в град Гостивар. “В интерес е както на
Вашингтон, така и на Брюксел да разре-
шат този въпрос. През тези 20 години
никога не съм бил разочарован от техни-
те действия. Оптимист съм, че този про-
блем ще бъде решен в началото на про-
летта. Решението ще дойде преди парла-
ментарните избори в България”, заяви
лидерът на ДСИ, цитира думите му “Фо-
кус”. Той подчерта, че ще се намери ре-
шение, а дебатът ще се развива около
историята и историческите личности,

Естония, Латвия и Литва са решени да осигурят финан-
сиране за високоскоростна железопътна връзка, която да ги
свързва с ЕС, дори ако това означава да превърнат в залож-
ник фонда за възстановяване от коронавируса, пише “По-
литико”.

Лидерите на ЕС се съгласиха да разпределят 1,4 млрд.ев-
ро от бюджета на ЕС за 2021-2027 г. към проекта Rail
Baltica, но Европейският парламент не е съгласен. Там смя-
тат, че парите за транспортна инфраструктура трябва да са
на разположение на всички еврочленки, а не да се парцели-
рат по проекти. За да си гарантират парите за жп линията
Рига, Вилнюс и Талин заплашват да не ратифицират разре-
шението, с което Европейската комисия да заеме пари за
спасителния фонд на ЕС от 750 млрд. евро. Това е поредната
заплаха за пакета, след като Унгария и Полша го бяха бло-
кирали през декември заради механизма за върховенството
на правото. До момента само Хърватия и Кипър са ратифи-
цирали задействане на спасителния фонд.

Сърбия е на трето място в
Европа и на шесто в света по
брой на ваксинирани на 100
души срещу КОВИД-19,
твърди в. “Новости” по данни
на Оксфордския университет.
Преди Сърбия в Европа са
само Великобритания и Мал-
та. В страната са разрешени
ваксините на “Пфайзер”/”Би-
онтек”, “Спутник V” и “Сино-
фарм”. Над 200 000 сърби вече
са имунизирани. Здравният ми-
нистър Златибор Лончар уве-
ри, че страната разполага с над
500 000 дози. Сърбия е единст-
вената страна в Европа, която
между двете вълни на заразата

Китай e лидер
по чужди инвестиции

Китай е изпреварил САЩ като
водеща дестинация за нови преки
чуждестранни инвестиции, сочат
данни на ООН, предаде Би Би Си.
Китай е имал $163 млрд. долара
нови инвестиции през 2020 г в срав-
нение със $134 млрд. долара, привле-
чени от САЩ, се казва в доклада на
Конференцията на ООН по търго-
вия и развитие (UNCTAD). Новите
чужди инвестиции в САЩ са спад-
нали почти наполовина, докато
преките инвестиции в китайски
фирми се повишили с 4 на сто.

КОВИДЪТ-19 изостри
неравенството

Кризата с коронавируса задълбо-
чава неравенството, алармира не-
правителствената организация “Ок-
сфам”. 1000-та най-богати хора на
планетата са възстановили загуби-
те си от КОВИД-19 за по-малко от
9 месеца, но вероятно ще са нужни
повече от 10 г., за да се възстановят
най-бедните в света, казва се в
доклад на организацията. Според
нея временен данък върху свръхпечал-
бите на 32 най-могъщи глобални
корпорации ще е достатъчен за обез-
щетенията на всички, загубили ра-
ботата си заради пандемията.

Тръмп няма
да прави своя партия

Бившият американски прези-
дент Доналд Тръмп заяви, че няма
да прави собствена партия. Спо-
ред неговия старши съветник в
кампанията за 2020 г. Джейсън
Милър, целта на Тръмп е да върне
Конгреса на републиканците в хода
на частичните избори през 2022 г.
Процесът за импийчмънт срещу
Тръмп ще започне на 8 февруари.

Шестима убити
в Индианаполис

Най-малко шестима души са
били убити при стрелба в жилищна
сграда в американския град Индиа-
наполис, щата Индиана. Един ранен
е в болница. Сред загиналите е
бременна жена. Според полицията
става въпрос за умишлено убийст-
во. Кметът на Индианаполис Джо
Хогсет нарече случилото се “масово
убийство”. Няма задържан. Поли-
цията разследва дали престъпникът
е действал сам.

АХМЕТИ:

САЩ и ЕС ще решат
спора ни със София
Политикът е убеден, че албанците в РС Македония
са над четвърт от населението й

докато македонската идентичност и език
не са заплашени.

По темата за преброяването на насе-
лението в страната Ахмети посочи, че
всички, които живеят в страната и имат
собственост, ще бъдат включени. Той
отбеляза, че албанците в РС Македония
не могат да бъдат по-малко от 25 про-
цента, както бяха през 2002 г., защото
имат раждаемост, която се е увеличила
през последните години.

Междувременно премиерът Зоран
Заев предупреди, че ветото на България
засилва евроскептицизма в страната му.
“Сред най-големите рискове, които може
да донесе българското вето за еврочлен-
ството на Северна Македония, е ненуж-
ната загуба на време. Нашата общност,
нашата земя вече загубиха толкова много
ценно време от десетилетие насам зара-

ди спорове със съседите. Със сигурност
това може да демотивира нашия народ за
пълноправно членство в ЕС”. Това заяви
Зоран Заев на пресконференция в село
Стайковци по повод изграждането на
нова спортна зала, предаде МКД.

По-рано в интервю за държавната
агенция МИА посланикът на ЕС в РСМ
Дейвид Гиър заяви, че перспективата за
присъединяване на Северна Македония
към ЕС е ясна и безспорна.

Темата за спора София-Скопие бе
коментирана и от българския вицепре-
миер Красимир Каракачанов. “Полити-
ците в Скопие трябва да спрат с ан-
тибългарското говорене. Те са наивни,
мислят, че като се промени правителст-
вото на САЩ, някой ще ни изкомандва за
различни действия към Северна Македо-
ния”, посочи той.

Прибалтика заплашва с вето
спасителния фонд на ЕС

Сърбия е трета в Европа
по брой ваксинирани

построи две болници с над 1500
легла.

Русия съобщи, че новите ин-
фекции са спаднали под 20 000
дневно за първи път от 3 ноем-
ври. Смъртността е 1,87%. Ле-
куват се над 518 000души. В
същото време в САЩ беше от-
белязан нов рекорд, а общият
брой на заразените надхвърли
25 млн. Починалите са над 417
000, като дневно умират над
3000. Президентът Джо Байдън
обяви, че ще въведе забрана за
влизане в САЩ на чужди граж-
дани, които са били във Велико-
британия, Бразилия, ЮАР и го-
ляма част от Европа.
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Столичани посрещат Новата година с виенски валс, изтанцуван на площад “Стефанплац”
пред катедралата “Свети Стефан” със стрикто спазване на дистаницята
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В първата си фаза процесът на вак-
синация в Австрия трябваше да обхва-
не възрастните хора над 80 години, жи-
веещи в домове и пансиони, а след това
да бъдат имунизирани медицинските
служители в тези институции. До края
на март трябваше да се ваксинират
всички над 65 години. Това са 1 700
000 души. Ваксинацията в Австрия за-
почна на 27 декември м.г. като  сред
първите ваксинирани срещу КОВИД-
19 бяха мъж на 93 години, а в  Меди-
цинския институт във Виена между
първите ваксинирани бяха петима доб-
роволци, включително от рисковата
група на над 80-годишна възраст лица.
Досега са имунизирани 170 000 души.

Проблемът с ваксината на “Астра-
Зенека” накара влиятелни лица в ме-
дийния бранш като известният австрий-
ски журналист и издател Волфганг
Фелнер да заяви, че Австрия е направи-
ла грешката

да разчита твърде
много на Брюксел

в кризата с коронавируса. “Брюкселски-
те бюрократи традиционно не успяват
да вършат важни неща бързо и целеус-
тремено. Бързото одобряване на вакси-
на срещу коронавируса е точно това,
което ЕС не може да направи. Там
твърде дълго нещата се обмислят, слага
им се спирачка и се спират, заради
бюрокрацията,  докато стотици хиляди
трябва да умрат.” Той призова Австрия
да се отдели от ЕС на бюрократите,
когато става въпрос за одобряване на
ваксина срещу коронавируса. “Нашите
австрийски учени  са толкова добри и
опитни, че не се нуждаем от ЕС за одо-
бряване на ваксината”, категоричен е
Фелнер. “Крайно време е Австрия да не
се интересува от заспалия ЕС и да на-
прави така, че “АстраЗенека” да бъде
одобрена на национално ниво”.

В началото действията на кабинета
срещу короновируса се следяха с вни-
мание и предимно с разбиране от насе-

лението. След второто затваряне (3-30
ноември м.г.), когато бе обявен нов па-
кет от мерки, включващ  забрана на
напускането на домовете от 20 часа до
6 часа сутринта, с изключение на оти-
ване на работа, оказване на помощ на
нуждаещ се, кратка разходка край дома
или за спорт, както и забрана на посе-
щенията по домовете след 20 часа, вни-
манието на хората като че ли се по-
притъпи. Те започнаха да се се чувст-
ват претоварени и объркани от потока
от информация, който ги заливаше не-
прекъснато, както и от непоследовател-
ните, често нелогични мерки, въвежда-
ни от правителството. Това се отрази
негативно на доверието в правителст-
вото и способността му да овладее
кризата. Не се осъществиха редица на-
белязани мерки, като например насе-
лението да бъде тествано безплатно,
защото интересът към тестовете не от-
говори на очакванията на кабинета.
Възможно е извършеният в навечери-
ето на втората карантина терористи-
чен атентат в сърцето на австрийската
столица да е също причина за заражда-
нето на недоверие в способността на
кабинета да осигури безопасност на
обществото.

Въпреки приетите целенасочени па-
кети за подпомагане на компаниите и
намаляване на икономическите щети,
трите затваряния нанесоха тежки по-
ражения на австрийската икономика,
които според експертите ще имат не-
предвидими последици. Констатиран е

най-високият процент
безработица

за зимния сезон 2020/2021 в историята
на Австрия след Втората световна вой-
на - над половин милион души. Според
експерти, възможно е нарастването да
стигне до близо 10% от трудоспособ-
ното население през т.г. Проф. Крис-
тоф Баделт, ръководител на  Австрий-
ския институт за икономически изслед-
вания, посочи, че се очаква спадът в
икономическия растеж да продължи и
през март и предупреди, че в случай на

допълнително удължаване на третото
заключване икономическият растеж ще
е 2,5 на сто през тази година вместо 4,5
на сто.  Миналата година австрийската
хотелиерска индустрия трябваше да
понесе 73,9 на сто по-малко нощувки и
74,4 на сто спад на продажбите. В ре-
зултат на трите карантини покупател-
ната способност на виенчани е по-нис-
ка от 2020 г., сочат проучванията.
Очаква се търговските площи да нама-
леят и редица търговци да фалират.
Специалисти предупреждават специал-
но за вредата на заключванията върху
психиката на човека и опасността от
увеличаване на самоубийствата и на-
силието в семейството. Проф. Кристи-
ан Шуберт, психоневроимунолог от
Медицинския университет в Инсбрук,
констатира големи психологически
травми сред голяма част от населени-
ето, причинени от строгите мерки, и
призова за радикално преосмисляне на
политиката за справяне с коронакри-
зата през 2021 г.

За разлика от първата блокада през
март, която бе посрещнат с тревога от
гражданите,  но и с увереност, че дис-
циплинираното поведение ще допри-
несе за преодоляване на кризата, се-
гашното трето пълно затваряне на
държавата не се приема добре от мно-
зина. Организират се протести, като
най-големият досега бе на 16 януари
във Виена. Около 10 000 демонстран-
ти с лозунги “Оставка на правителст-
вото” и “Медиите лъжат” излязоха по
улиците на австрийската столица, за
да се противопоставят на мерките сре-
щу коронавируса. Протестиращите се
обявиха срещу строгите ограничения
и носенето на предпазни маски, те
самите не носеха маски и не спазваха
дистанция, както е предвидено сега от
правилата за свикване на митинги.
Самите организатори на протеста за-
явиха, че в него са участвали прибли-
зително 50 000 души.

Особено широко внимание в медиите
получи случаят в Линц, където изправе-
ната пред фалит собственичка на кафене

Александра Первулеско, отвори заведе-
нието си, въпреки забраната - постъпка,
която срещна подкрепата на посетители-
те, но и бе наказана от властите. “Отва-
рям, защото иначе моето дете и аз ще
гладуваме. Принудена съм да наруша
наредбите на правителството”, заяви тя,
като посочи, че финансовата подкрепа от
правителството не стига за всекидневни-
те разходи и за погасяване на междувре-
менно натрупалите се задължения.

Нараства и гневът
на родителите

които смятат, че децата им имат право
на образование, което не може да бъде
пълноценно при сегашната обстановка.
Представители на учителската гилдия
вече се обявиха за повтаряне на учеб-
ната година.

Отделни действия на правителство-
то търпят критика и от страна на опо-
зиционните партии. Особено остра е
критиката на Австрийската социалде-
мократическа партия спрямо мерките
на кабинета срещу безработицата, как-
вито според нея липсват.

Срещу цялостната правителствена-
та политика за преодоляване на криза-
та с коронавируса се обявява и Парти-
ята на свободата, бивш коалиционен
партньор на Австрийската народна
партия. Херберт Кикъл, председател на
парламентарната фракция на партията
и бивш вътрешен министър, не скъпи
критиките си.

Досега броят на заразените с коро-
навирус в Австрия е 403 512, на оздра-
велите - 380 248, а на починалите с или
от коронавирус, което не се уточнява в
официалната информация, е 7 389.

В интервю за неделния брой на
в.”Йостеррайх” министърът на здраве-
опазването Рудолф Аншобер, чийто
рейтинг спада според последните соци-
ологически проучвания,  заяви, че още
не е взето решение по отношение на
мерките за преодоляване на кризата за
периода след 8 февруари. Съществува
обаче предположение, че блокада може
да бъде продължена.
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21 трилиона долара или 102 про-
цента от брутния вътрешен продукт
(БВП) - на толкова възлизат държавни-
те задължения на САЩ в края на ман-
дата на Доналд Тръмп. По-зле не е било
от края на Втората световна война
насам. Но и частните дългове на амери-
канците са толкова високи, колкото
никога преди, започвайки от самия
Тръмп, който има $400 млн. Задълже-
ния, а това е значителна сума дори и за
милиардер.

При това причината е не само в пан-
демията. Още преди нея, през четвърто-
то тримесечие на 2019 година, на всяко
американско домакинство са се падали
средно по $115 000 задължения. И от-
тогава те са продължили да нарастват:
по данни на аналитичния отдел на аген-
ция “Муудис”, в края на 2020 дължи-
мите суми за наеми достигат до
$70 милиарда, тъй като милиони дома-
кинства изобщо не са си плащали на-
емите или са ги плащали частично. Рен-
ди Коен, който е собственик на залож-
на къща в Чикаго, казва: “КОВИД-19
само изостри това, което се наблюдава
отдавна, на американците парите не им
стигат. В момента много се търсят за-
еми срещу заложени вещи. ДХората ни
носят телевизори, музикални инстру-

Изправен пред потенциално
враждебната администрация на
САЩ, турският президент Ред-
жеп Ердоган се опитва да
прекъсне изолацията си, като
поправи отношенията с Евро-
съюа, който смята външната му
политика за войнствена.

Връзките между Анкара и
Брюксел вървят надолу с темп,
който не е наблюдаван, откакто
Турция официално започна пре-
говори за присъединяване към
блока през 2005 година. Този
процес сега е замразен.

И докато Ердоган говори за
отваряне на “нова страница”,
списъкът с европейските оплак-
вания е дълъг. Съвсем наскоро
Брюксел започна да изготвя
списък със санкции заради дей-
ствията на Турция за търсене
на природен газ в Източното
Средиземноморие, което пре-
дизвика високо напрежение
между военни кораби на Тур-
ция и Гърция миналата година.

Къкрят по-стари
подозрения

Преките военни намеси на
Ердоган в сирийските и либий-
ските конфликти предизвикаха
тревоги в Европа, а неговата
откровена подкрепа за Азербай-
джан в шестседмичната война в
Нагорни Карабах направо раз-
строи съюзниците на Армения
от Запада.

Заплахите на Ердоган да из-
прати в Европа милиони сирий-
ски и други бежанци, които Тур-
ция е приютила, ако блокът не

успее да осигури повече финан-
сиране, са постоянна заплаха.
Отделно от това Ердоган влезе
в конфликт с френския прези-
дент Еманюел Макрон, когото
атакува заради отношението му
към мюсюлманите. Срещу Ев-
ропа контрира с мрачната прак-
тика в Турция за правата на
човека.

Някои смятат, че цялата про-
блематична ситуация е неустой-
чива за Ердоган. “Анкара не
може да си позволи ескалация
както със САЩ, така и с Евро-
па, особено с толкова крехка
икономика”, каза европейски
дипломат пред Франс прес.

“Ердоган търси приятели на-
всякъде”, посочи Илке Тойгур,
анализаторка в Германския ин-

ститут по въпроси на междуна-
родната сигуронст и в Кралския
институт “Елкано”. За тази цел
Ердоган проведе среща във
вторник с посланици на ЕС, оп-
ределена като “положителна” от
някои участвали. Външният пък
министър Мевлют Чавушоглу
посети Брюксел в четвъртък.
Макрон и Ердоган също са раз-
менили писма, които според Ча-
вушоглу биха могли да помог-
нат за рестартиране на отноше-
нията им, което води до възмож-
на видеоконференция.

Победата на новоизбрания
президент на САЩ Джо Байдън
над Доналд Тръмп, който няко-
га нарече турския лидер “добър
приятел”, изглежда е поне час-
тична причина за промяната в

тона на Ердоган. “Победата на
Байдън размеси картите. Турция
очаква следващата администра-
ция на САЩ да е по-малко склон-
на да прощава”, каза европей-
ският дипломат. Някои назначе-
ния от Байдън вероятно ще при-
влекат вниманието на Анкара,
например назначаването на Брет
Макгърк в Съвета за национал-
на сигурност, където той ще
контролира Близкия изток и
Африка. Макгърк е откровен
критик на политиката на Тур-
ция по отношение на Сирия,
където САЩ подкрепят кюрдс-
кото опълчение, което Анкара
обвинява за нападения на своя-
та територия. Той несъмнено ще
изиграе важна роля за формира-
нето на американските отноше-

ния с Ердоган.
“Този привиден призив за

сближаване с ЕС може да се
тълкува като подготовка” за
Байдън, каза Синем Адар в
Центъра за приложни изследва-
ния на Турция в Берлин. Ердо-
ган някога е бил част от избрана
група лидери, които биха могли
да наберат Тръмп директно по
телефона, но Адар каза, че загу-
бата на тази привилегия с
Байдън не е единствената преч-
ка за сближаване.

Ердоган е изправен пред “на-
растващ вътрешен натиск пора-
ди икономически проблеми от
КОВИД-19” и “намаляващ дял
на гласовете” за неговата управ-
ляваща партия и нейните наци-
оналистически младши партнь-
ори, каза Адар.

Демонстрация
на добра воля

Ердоган може да демонстри-
ра добрата си воля, като облек-
чи натиска върху политически-
те си опоненти, някои от които
са изправени пред съдебни про-
цеси.

Ако Анкара иска ЕС да при-
еме като достоверен всеки неин
сигнал за коригиране на отно-
шенията, тя  трябва да смени
политиката си относно върхо-
венството на закона и правата
на човека, както и външната си
политика, каза Адар.

На свой ред Тойгур изтъкна,
че досега не е имало “конкретни
действия в спорни области”,
които могат да се приемат като
демонстрация на добра воля. Но
тя каза, че страните могат да
намерят контактни точки за уп-
равлението на нелегалната миг-
рация, тъй като това е “въпрос
от изключителна важност за
стабилността на ЕС”. Анкара
също се надява да актуализира
Митническия съюз, макара Той-
гур да очаква, че блокът вероят-
но ще бъде “по-взискателен” на
този фронт.

Но докато Европа иска да
избегне допълнителни напреже-
ния с Турция, западните дипло-
мати посочват слаб мерак за
сближаване от някои страни на
ЕС. “Офанзивата за спечелване
на приятелство, провеждана от
Турция, остави много европей-
ски държави скептични”, каза ев-
ропейският дипломат. /БГНЕС

Ердоган се сприятелява
с Европа заради Байдън

СНИМКА БГНЕС

Реджеп Ердоган (вляво) и президентът на непризнатата Севернокипърска турска
репубика Ерсин Тата (вдясно) поздравяват хората, приветстващи визитата
на турският президент в Северен Кипър миналия ноември. Редица европейски
държави са скептични за приятелските опити на Турция и заради тази визита

Турският президент зове за отваряне на нова страница,
но в ЕС не всички са готови да я обърнат

менти, телефони, часовници - всичко
ценно, с което разполагат”, добавя той.

Пандемията е довела до тежко по-
ложение дори и американците с редов-
ни доходи. Голяма част от семейства-
та живеят от заплата до заплата, а ме-
сечните им доходи стигат само за по-
криване на месечните разходи. В слу-
чай на нужда почти 40 на сто от аме-
риканците не биха могли да заделят и
400 долара - сочи допитване на Аме-
риканската централна банка.

Защо не стигат парите?
Голяма част от приходите на амери-

канците отиват за изплащането на вече
взети дългове - за ипотеката, колата или
за следване. Заплатите на средната класа
стагнират, а разходите за основните по-
требности са нараснали през последните
десетилетия. Един пример: през пролет-
та на 2020-а един нов автомобил се е

продавал средно за $38 000, а средният
годишен доход на домакинство преди
пандемията е възлизал на $68 000. От
2009 година насам размерът на кредити-
те, взети за покупката на автомобили,
почти се е удвоил - до $1,3 трилиона.

Но най-големият проблем е с креди-
тите за покупката на имоти, които
възлизат на $10 трилиона долара - аб-
солютен рекорд. В Сан Франциско,
например, средната цена на еднофамил-
на къща е $1,6 милиона, но и извън
големите градове желанието за придо-
биване на собствено жилище е все по-
трудно изпълнимо, сочат данните на
агенциите за недвижими имоти.

Растат и дълговете за медицинско
обслужване. Благодарение на здравната
реформа на президента Барак Обама
много повече американци са осигурени,
но в болниците често трябва да се допла-
щат хиляди долари, преди застраховката
да поеме разходите. Освен това таксите
са непосилни за мнозина - едно семейст-

во би трябвало да плаща средно по $1600
месечно, което води до там, че над
170 милиона американци имат неплате-
ни сметки при лекаря или в болницата,
както показва проучване от 2019 година.

Всеки дължи средно $6200.
Средният американец оперира с че-

тири кредитни карти и има $6200 дълго-
ве, сочат данните на аналитичната ком-
пания “Експириън”. “Това обстоятелст-
во е съсипващо. Хората имат чувството,
че земята под краката им може да про-
падне всеки миг”,  отбелязва данъчната
консултантка Лусинда Марино.

За много от 20-те милиона души,
изгубили работните си места заради
пандемията, опасенията стават реал-
ност. “Тревожни индикации имаше още
преди кризата”, казва от своя страна
икономистът Торстен Слок от “Дойче
Банк”, цитиран от “Шпигел”. Още то-
гава е станало ясно, че расте делът на
хората, които не са в състояние да
обслужват кредитите си. Най-вече това
важи за по-младите, за хората с ниски
доходи, представителите на малцинст-
вата и за нискоквалифицираните, уточ-
нява той. “Потребителите бяха уязви-
ми и преди кризата, но пандемията
утежни положението им допълнител-
но”, казва Слок.               /БГНЕС

Американците живеят назаем
Принудени са да залагат вещи, за да оцеляват
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Това е най-новата книга на
Боян Ангелов, която предложи
на читателите столичното изда-
телство “Богиана”. Забележи-
телният наш поет и публицист
си е завоювал престижно присъ-
ствие не само в литературните
ни среди, но и сред цялата ни
общественост с невероятното
си дарование, културна еруди-
ция и ревностно съпричастие в
парливите проблеми на напрег-
натото ни духовно и социално-
икономическо съвремие.

Без да се абстрахира от ви-
соките градуси на днешния раз-
рушителен ден, Боян Ангелов
остава верен и не изменя на
повелите на талантливото си
перо. Да не говорим за присъ-
щото му възрожденско прист-
растие към литературното твор-
чество още от гимназиалните му
години в родното Панагюрище.
А днес зрелият поет е оставил
зад гърба си 29 стойностни за-
главия в мерена реч. Силно впе-
чатление правят и ненаситните
му разходки из Възраждането,
на което е посветил няколко
монографии за върхови истори-

Филмовата гилдия у
нас настоява да бъде
спрян и оттеглен законо-
проектът за промени в
Закона за филмовата ин-
дустрия (ЗФИ), внесен от
Министерския съвет и
приет на първо четене.
Прeдcтaвитeлитe нa oбe-
динeнaтa бългaрcкa фил-
мoвa oбщнocт кaтeгo-
ричнo нe са cъглacни c
прeдлoжeнията за второ-
то четене, дадени от група
депутати (от ГEРБ, ДПC,
БСП и “Воля”), c кoитo ce
въвeждa мeхaнизъм зa
прeдocтaвянe нa държaвнa
пoмoщ зa тeлeвизиoнни
филми и ceриaли. Това се
казва в отворено писмо на
13 организации, свързани
с българското кино - Съюз
на филмовите дейци,
Българска асоциация на
кинорежисьорите, Асоци-
ация на българските опе-
ратори, Сдружение на
филмовите и телевизион-
ни режисьори, Българска
асоциация на филмовите,
телевизионни и радио сце-
наристи, Асоциация на

Поправки в закон вдигат на
протест филмовата гилдия
Пари за българското кино щели да се отклоняват към телевизиите

„Серпентини на битието”
Продрум ДИМОВ

чески личности от родното му
място. В същото време е неуто-
лима и жаждата му да анализира
философската съкровищница на
античния свят.

Още в началото грабва вни-
манието внушителна статия, в
която се извисява гигантският
духовен ръст на проф. Марин
Дринов, чиято личност авторът
откроява с неоценимия принос
за разгръщането на Българско-
то Възраждане и в изграждане-
то на следосвобожденска Бълга-
рия. С не по-малък пиетет е под-
ходил авторът в запознаването
ни с впечатляващия и всеотдаен
път на Райко Жинзифов. Роде-
ният през 1839 г. син на гърче-
ещ се български учител от гр.
Велес се появява под влияние
на своя баща-гръкоман с рожде-
но име Ксенофонт. Постепенно
будното българче, напътствано
от своя учител в Прилеп Ди-
митър Миладинов, се отвраща-
ва от агресивната фанариотска
политика на безпрепятствено
вилнеещото в Османската импе-
рия гръцко духовенство и се
сродява безвъзвратно с българ-
щината и с високите идеи на
възрожденската епоха. Този
рязък прелом се катализира със
заминаването му да учи в Русия.
Младият българин, жаден за
знания и просвета, се записва
студент в Историко-филологи-
ческия факултет на прочутия
Императорски университет. В
своето пристрастно повествова-
ние за този знаменит възрожде-

нец Боян Ангелов изтъква воде-
щата роля на Константин Ми-
ладинов, организатор и осново-
положник на Българската дру-
жина в Москва, останала в оте-
чествената ни история с назва-
нието “Братски труд”.

В книгата са включени и ня-
колко есета, свързани с кръгли
годишнини на ярки имена от
българската литература. Логич-
но е изведен на преден план
Иван Вазов, към когото авторът
ни връща по повод 170-годиш-
нината от неговото рождение.
Боян Ангелов се прекланя пред
могъщия талант и сравнява
присъствието му в духовната ни
съкровищница с колосите в ев-

ропейската литературна класи-
ка, наричайки го българския
Гьоте, Сервантес, Юго и т.н. С
неустоими симпатии Боян Ан-
гелов е подходил при докосва-
нето си до житейския и творче-
ски свят на Тодор Г. Влайков,
напомняйки ни за 155-годишни-
ната от неговото рождение.
Завършил гимназия в София,
учил в Московския универси-
тет, където престоява само три
години, защото чувства, че него-
вото място е в родината, чиито
деца жадува да учи на любов
към народа и отечеството. Учи-
тел, училищен инспектор, писа-
тел, редактор на сп. “Демокра-
тичен преглед”, председател на

СБП, политик, деец на Радикал-
но-демократическата партия, на-
роден представител, Тодор
Влайков се чувства неизменна
част от народа си и се старае
да се бори и отстоява, доколко-
то може, народните правдини.
Последната есеистична творба
в изданието е посветена на 90-
годишнината от рождението на
трагично загиналия ни млад
поет Пеньо Пенев. Тези стра-
ници са дълбоко съпреживяни
от автора, който ни пренася в
грейналите светли младежки
мечти на синеблузия бригадир
от Добромирка, израсъл като
талантлив певец на социалис-
тическото строителство.

В стремежа си да обхване
необхватния издателски поток,
ангажиран и потънал в нелеки
служебни задължения и неспир-
на лична творческа заетост,
Боян Ангелов, макар и с риск
“да претовари колата”, намира
време за общуване и с новоиз-
лизащи заглавия. Например с но-
вото издание на Пенка Чернева
“Любовен роман”. Тази дарови-
та белетристка не се отличава с
впечатляваща продуктивност, но
е твърде прецизна и атрактивна
с оригиналните си интригуващи
творчески хрумвания в тематич-
но-сюжетен аспект. А когато
Ангелов ни прави съпричастни
с поетичния свят на Петър Ан-
дасаров, макар и частично пока-
зан в стихосбирката му
“Безсмъртничета”, усещаме ряд-
кото удовлетворение, което из-
питва от силния  емоционален
полъх на поетичното му слово
и неговата крещяща актуалност.

“Серпентините на битието”
на Боян Ангелов са безспорен
принос в родната литературна
история.

филмовите продуценти,
Асоциация на български-
те филмови продуценти,
Асоциация Академика 21,
Обсерватория по иконо-
мика на културата, Асо-
циация на българските
анимационни продуцен-
ти, Българска асоциация
на независимите анимато-
ри “Пройко Пройков”,
Международен София
филм фест, Междунаро-
ден София филм фест -
София мийтингс.

Още през ноември
2020 г., преди първото че-
тене на законопроекта на
МС за промени в ЗФИ,
филмовите дейци протес-
тираха, че правилата за

финансиране на българ-
ските филми и контролът
са оставени да се уреждат
по-късно в правилника
към закона. Преди второ-
то четене, без да има об-
ществено обсъждане, се
оказва, че знaчитeлни пуб-
лични cрeдcтвa, пъвона-
чално прeдвидeни зa
пoдпoмaгaнe нa бългaр-
cкoтo кинo, ce прeнa-
coчвaт зa финaнcирaнe нa
тeлeвизиoннo cъдържaниe
в прoгрaмитe нa гoлeмитe
тeлeвизии, алармират ки-
наджиите. Прoдуцeнтитe
ще бъдaт дoпуcкaни дa
кaндидaтcтвaт зa финaн-
cирaнe caмo при уcлoвиe,
чe ca cключили дoгoвoр c

гoлям дocтaвчик нa мeдий-
ни уcлуги - c 1 милион
aктивни пoтрeбитeли или
cъc cрeднoгoдишeн aуди-
тoрeн дял в прaймтaйм
нaй-мaлкo 10%. Парите се
дават на телевизиите, за-
щото те ще имат решава-
ща роля в предстоящата
изборна кампания, намек-
ват кинодейците. Но фи-
нансирането на тeлeви-
зиoнни филми oт cубcиди-
ятa, oпрeдeлeнa зa бъл-
гaрcкoтo кино, e убийcтвo
за него и щe имa пo-
cлeдcтвия дeceтилeтия
нaрeд, се казва в писмото.

Според подписалите
държaвнoтo пoдпoмaгaнe
зa тeлeвизиoннитe фoр-
мaти нямa мяcтo в Зaкoнa
зa филмoвaтa индуcтрия.
Тoвa щe бъдe прeцeдeнт в
Eврoпeйcкия cъюз. Нaтиc-
кът нa тeлeвизиoннитe
oпeрaтoри в крaйнa cмeт-
кa щe дoвeдe дo нaмaлeниe
нa cрeдcтвaтa зa бългaрcкo
кинo зa cмeткa нa финaн-
cирaнeтo нa тeлeвизиoннo
cъдържaниe в  гoлeмитe
тeлeвизии. Oтcтъплeниe

oт зaщитaтa нa нaциo-
нaлнoтo филмoпрoизвoд-
cтвo вeчe бe нaпрaвeнo c
въвeждaнeтo нa cхeмaтa зa
държaвнa пoмoщ чрeз
възcтaнoвявaнe нa рaз-
хoди, къдeтo ocнoвни
бeнeфициeнти щe бъдaт
чужди кoмпaнии, които
снимат у нас, се казва в
писмото.

Филмовите дейци про-
тестират, че ce въвeждaт
диcкриминaциoнни уcлo-
вия за прoдуцeнтитe нa
бългaрcки филми, като
допускането им до финан-
сиране се обвързва c кo-
мeрcиaлния уcпeх нa прo-
дуцирaнитe oт тях филми.
Това подменя филocoфи-
ятa и ocнoвнитe принци-
пи нa зaкoнa, алармират те.
“Приoритeт нa държaв-
нaтa пoлитикa в oблacттa
нa филмoвaтa индуcтрия
вeчe нe e бългaрcкoтo ки-
нo, a кoмeрcиaлнoтo прo-
извoдcтвo нa тeлeвизиoн-
ни филми и ceриaли, прeд-
нaзнaчeни  изключитeлнo
за кaнaлитe нa гoлeмитe
чacтни тeлeвизиoнни oпe-

рaтoри. Прeдлoжeни пo
тoзи нaчин, прoмeните
нaрушaвaт нaциoнaлнoтo
ни зaкoнoдaтeлcтвo, но и
eврoпeйcкитe прaвилa за
прeдocтaвянeтo нa дър-
жaвни пoмoщи в cфeрaтa
нa културaтa.”

Прeдлaгaнитe прoмe-
ни, c кoитo ce oгрaничaвa
дocтъпът дo държaвни
пoмoщи нa мaлкитe нe-
зaвиcими прoдуцeнти нa
бългaрcки филми и ce
зaoбикaля изиcквaнeтo зa
прилaгaнe нa пълнoцeнeн
културeн тecт, са нaру-
шeниe нa принципитe и
цeлитe нa Рeглaмeнт 651/
14, се казва в писмото.
Aкo законът бъде приет
при тaкивa нaрушeния,
кoитo зacтрaшaвaт cъщe-
cтвувaнeтo нa бългaр-
cкoтo филмoвo изкуcтвo,
щe бъдeм принудeни дa
ceзирaмe eврoпeйcкитe
инcтитуции, щe ce oбър-
нeм към прeзидeнтa нa
Бългaрия дa нaлoжи вeтo
и щe прeдприeмeм aктив-
ни прoтecтни дeйcтвия, за-
явява гилдията.

Боян Ангелов
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НАКРАТКОНАКРАТКОНАКРАТКО

В Месеца на Радичков
отдаваме почит на
майстора на словото
Документалният филм „Черказки хроники” може да се
гледа на Neterra TV+ със свободен достъп от цял свят

Боян Иванов поставя
спектакъла по случай
юбилея на Варненския
театър

СНИМКА ДТ-ВАРНА

СНИМКА ДКТ-РУСЕ

Eкипът на Варненския драмати-
чен театър подготвя юбилейно пред-
ставление с режисьор Боян Иванов
за стотния си рожден ден на
12 март. Поводът за поканата към
него е постановката му “Часът, в
който не знаехме нищо един за друг”
от 2005 г., която дълго време ше-
ства на варненска сцена. Номинира-
на за наградата на САБ за режису-
ра, тя заразява с пристрастието си
към скеча като театрална форма
във великолепно случилата се среща
между текст, режисьор, сценограф,
хореограф и актьори, която превръ-
ща художественото намерение в
убедителен, жив и цялостен теа-
трален разказ. Към новото режи-
сьорско предизвикателство Боян
Иванов подхожда със същите ориги-
нални естетически инструменти и
същия постановъчен екип - сцено-
графка Елица Георгиева и хорео-
графка Татяна Соколова, както и
с активното съучастие на целия
актьорски състав. Отправни точки
в естетическите търсения на този
екип от съмишленици са респектът
към дългогодишната история на
Варненския театър и признанието в
любов към театралното изкуство.
Интервю с режисьора може да се
прочете в сайта на ДУМА.

„Приказка за Боби
и шайка микроби”
с представление
с вход свободен в Русе

Кукленият театър в Русе пода-
рява на своята публика безплатно-
то представление “Приказка за Боби
и шайка микроби”, съобщи БТА. Об-
разователният спектакъл ще бъде
представен на 27 януари. Режисьор
е Валентин Владимиров-Валяка, кой-
то е написал текста през лятото
на миналата година по повод на
ситуацията с пандемията от коро-
навирус. В спектакъла по забавен и
атрактивен начин се обяснява на
децата колко е важно да се спазва
хигиена и да се поддържа силен иму-
нитет. От кукления театър инфор-
мират, че всеки месец ще има по
едно безплатно представление, а с
инициативата екипът на култур-
ния институт изразява благодар-
ността и уважението си към сво-
ите зрители, които, въпреки труд-
ните времена заради пандемията,
не изоставиха театъра и пълнят
салоните.

Платформа обучава безплатно учителите
да преподават ефективно онлайн

Ален Паунов

Иновативната образователна плат-
форма TeachMe.bg едновременно ще
помага на учителите и учениците да по-
добрят своите знания, съчетавайки всич-
ки възможности на новите технологии.
Тя започва с поредица от безплатни кур-
сове за учителите, които ще обогатят
знанията и опита им да преподават ефек-
тивно в онлайн среда. Курсовете са фо-
кусирани не върху техническите уме-
ния за дистанционно обучение, а върху
конкретни практически съвети как да се
задържи вниманието на децата и да се
поднесе учебният материал така, че да
бъде преодоляна липсата на физическо
общуване, научи ДУМА от Яворка Пе-
трова от V+O Communication.

Първата поредица от курсове за-
почва на 26 януари с двучасови зани-
мания два пъти седмично. Записалите
се ще могат да задават въпроси интер-
активно, за да извлекат максимална
полза от обучението.

Зад TeachMe.bg стои екип от над
20 професионалисти - учители, ИТ екс-
перти, архитекти, юристи и дизайнери,
с многогодишен опит в създаването и

провеждането на обучения. За всеки от
тях преподавателската дейност е основ-
ният фактор за развитието и успеха.

“Даваме си сметка, че пандемията
принуди образователната система да
направи огромен скок към дигитализа-
ция, за която не бяхме подготвени.
След като вече всички училища имат
инструмента за онлайн обучение, ос-
тана нерешен проблемът за ефектив-
ността от неговото използване. В стре-
межа си да подпомогнем учителската
професия, ние създадохме цялостно
решение за преподаване онлайн, с ко-
ето учителите на България да достигат
до всеки, който има желание да учи и
да се развива”, коментира Ален Пау-
нов, един от създателите на платфор-
мата. След първоначалния курс
TeachMe.bg ще продължи да органи-
зира уъркшопи по актуални теми на
базата на обратната връзка от учите-
лите. Платформата започва и с разра-
ботени материали за учители за про-
веждане на онлайн обучение по
български език, математика, англий-
ски, програмиране и графичен дизайн.

За трета поредна година, в
най-българския месец от ка-
лендара, отдаваме почит на
творчеството на неподражае-
мия майстор на словото Йор-
дан Радичков, съобщава Нина
Корнилева от Key Events
&Communication. Януари,
свързан с една от най-знако-
вите му пиеси, отново ще
предложи серия от събития за
всички, които искат да се за-
познаят по-отблизо не само с
творбите, а и с личността му.

Документалният филм
“Черказки хроники” може да
се гледа на платформата
Neterra TV+ със свободен
достъп от цял свят. Свое-
образният портрет на писате-
ля, създаден от режисьора Ди-

митър Петков, представя Ра-
дичков в искрени разговори за
неговото творчество, за
българския театър и кино, за
всичко от родните нрави, ко-
ето го е вълнувало и за което
е писал. Продукцията е
достъпна онлайн по всяко вре-
ме до края на месеца.

Почитателите на Йордан
Радичков вече могат да наме-
рят 11-ия том от събраните
му съчинения, който предста-
вя допълнено издание на ин-
тервюта с Йордан Радичков
от началото на 60-те до сре-
дата на 90-те години. Книга-
та (изд. “НИКЕ”) събира
всички разговори за телеви-
зия, печатна преса и снимки
из живота на автора и над-
гражда с множество нови
текстове изданието на интер-
вютата с него от 2019 г.

В тях Радичков размишля-
ва за детството си, семейство-
то си, фолклора, театъра, ли-
тературата, за българската
душа и за душата на родната
си страна. Разговорите с ин-
тервюиращите, които споде-
лят, че “за да интервюираш
Йордан Радичков, се иска го-
лям кураж и сигурно немалка
доза лекомислие”, представят
изключителната личност на
писателя. Отговорите на
всевъзможните въпроси идват
винаги, поднесни с известно-
то му чувство за хумор и го-
ляма любов към човека.

“Лично аз съм живял два-
десет години на село и сега
акумулирам набраната жизне-
на енергия, като пресявам
плявата и отбирам годните за
употреба зрънца. И не забра-
вям, че мисията на писателя,
според думите на Горки, е
насочена към човека. С други
думи, литературата е не само
човекознание, но и човеколю-
бие, което ще рече, че не бива
да го съдим като прокурори,
а да го разбираме и да му вяр-
ваме. Младите не бива да пре-
небрегват тези “банални” ис-
тини. Талантът е преди всич-
ко любов към ближния.”

Съставителството на тома
е на покойната проф. Мария

Младенова, която до последно
работеше върху книгата и ав-
торския си коментар на интер-
вютата. Нейно дело е изклю-
чителният труд “Йордан Радич-
ков. Биоблиография”, който
събира изчерпателно всички
публикации на автора в стра-
ната и отвъд граница. Том
номер 11 от събраните съчи-
нения на Йордан Радичков е
публикуван с незавършен ко-
ментар от проф. Младенова.

За финал на събитията и
на Месеца на Радичков, об-
щина Берковица ще обяви
официално второто издание
на конкурс за най-добър сбор-
ник с разкази на името на
Йордан Радичков.



Лошото качество на съня води до прекомерна консумация
на висококалорична храна поради стимулиране на сигнали
за глад или потискане на симптоми за постигната ситост.

Кучетата имат 100 000 пъти по-добро обоняние от хората.
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Англичаните и шотландци-
те са начело в международно
проучване на тема кои наро-
ди се напиват най-често до
степен да губят равновесие и
да говорят неясно, съобщи
електронното издание на в.
“Гардиън”, цитирано от “Да-
рик нюз”.

Глобалното проучване за
2020 г. The Global Drugs
Survey установило, че за Ве-
ликобритания проблемът с ал-
кохола е далеч по-сериозен в
сравнение с други уповайщи
средства. Повече от пет на сто
от хората на възраст под 25 г.
в Обединеното кралство съоб-
щават, че са търсили лекарска
помощ, след като са се напи-
вали в сравнение с общо 2 на
сто в световен мащаб.

В проучването са участва-
ли 110 000 души по света,

Актьорът Кенет Брана ще се
превъплъти в ролята на министър-пред-
седателя Борис Джонсън в сериала “Ос-
тровът с призраците”, (The Spectred Isle),
който ще бъде посветен на действието на

58-годишен австрали-
ец от щата Куинсленд е
оцелял 18 дена в пусто-
шта като се е хранил с
диви гъби, съобщава ав-
стралийската медия
“ABC нюз”, цитирана от
“Лента ру”.

Робърт Уебър, заедно
с кучето си, се загубил
още  на 6 януари след
като автомобилът му за-
седнал в селски район на
щата. Мъжът чакал три
дни някой да се появи, но

Бял гълъб е “осиновил”
шоколадови яйца в магазин на
търговската верига “Теско” в
Лондон, съобщи агенция
БГНЕС като се позова на ин-
формация на интернет портала
LadBible. За това съобщили
изненаданите служители и кли-
енти на хипермаркета.

Птицата, която редовно
идва в магазина, явно е решила,
че шоколадовите яйца с кара-
мелен пълнеж са яйцата от гнез-
дото и ги осинови. Кутията със
сладкиши била на най-ниския
рафт, така че гълъбът е успял

известно време да остане неза-
белязан в необичайното си гнез-
до, съобщава LadBible.

Клиент на магазина заснел
птицата, докато пази шоколадо-
вите си яйца. Клипът бързо се
превърнал в хит в социалните
мрежи.

На Острова се
напиват най-много
Англичаните и шотландците
са начело в световно проучване
за любов към чашката

сред които 5283 британски
граждани в тримесечен пери-
од от ноември 2019 г. до фе-
вруари 2020 г., преди
настъплението на пандемия-
та от новия коронавирус.

Резултатите повтарят ус-
тановеното в миналогогодиш-
ното проучване, че британци-
те се напиват по-често, откол-
кото представителите от дру-
ги страни. Участниците в из-
следването били питани кол-
ко пъти им се е случвало да
са толкова пияни, че физиче-
ското ими психическо състо-
яние е засегнато до степен да
не могат да пазят равновесие
и да говорят неясно.

Според тази дефиниция
англичаните и шотландците са
се напивали средно повече от
33 пъти. Това е най-високата
стойност сред участниците в

проучването от 25 страни и
над два пъти повече от сред-
ните стойности за няколко
европейски страни като Пол-
ша, Унгария, Германия,
Гърция, Испания, Италия и
Португалия. Средната гло-
бална стойност е над 20 пъти,
като най-нисък резултат от-

читат колумбийците - 6,5
пъти.

Едва седем на сто от анке-
тираните шотландци и англи-
чани не са се напивали през
последната година. Само дат-
чаните и австралийците отчи-
тат по-нисък резултат - пет
на сто.

Жителите на Острова затвърждават
“славата” си на най-често напиващи се в света

Борис Джонсън - герой на сериал за пандемията
алът ще разказва за събитията от първата
половина на 2020 г. - от откриването на
първия заразен във Великобритания до
приемането на самия Борис Джонсън в
болница с КОВИД-19 и раждането на
сина му на 29 април.

Сценарият се основава на разкази на
хора, които работят в канцеларията на
Джонсън, в министерството на здравео-
пазването и научно-консултативната гру-
па по извънредни ситуации, както и на
истории на лекари и хора, работещи в
домове за възрастни.

Снимките на сериала ще започнат тази
година, а премиерата се очаква да е през
есента на 2022 г. по телевизия “Скай”,
съобщава “Дарик нюз”.Кенет Брана Борис Джонсън

Гълъб „осинови”
шоколадови яйца

властите по време на пандемията от КО-
ВИД-19, съобщи “Дарик нюз” като цити-
ра руската държавна агенция ТАСС.

Режисьор на сериала ще е известният
режисьор Майкъл Уинтърботъм. Сери- СНИМКА WWW.DAILYMAIL.CO.UK

Гълъбът бил забелязан
от клиент на магазина

Австралиец оцеля
18 дни в пустошта

СНИМКА QPS

За времето прекарано в пустошта Робърт Уебър е отслабнал 10 килограма

след като му свършила
водата, тръгнал да търси
водоизточник. По обрат-
ния път към колата той
обаче се загубил. “Имах
само нож и бутилка за
вода”, разказва пред ме-
диите Уебър.

Автомобилът му бил
открит случайно чак на
17 януари, след което
била започната спасител-
на операция с въртоле-
ти, но на 20 януари била
преустановена. Въпреки

това местно семейство
продължило търсенията
и на 24 януари открило
Уебър под едно дърво,
близо до водоем, място
край което спасителите
вече минавали предните
дни.

Уебър бил в добро
състояние, той признал,
че го крепяла само
мисълта за децата му.
Кучето му не е намерено
все още, пишат от “АВС
нюз”.
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Вятърът отново временно ще се ориентира от юг, в Източна
България умерен до силен. Минимални температури - между
минус 1 и 4°, в източните и южните райони до 7-8°. Утре
вятърът отново ще се ориентира от северозапад, след обяд в
Източна България от север, ще се усили и с него ще започне да
нахлува студен въздух. Ще бъде облачно с валежи от сняг, в
източните и южните райони - от дъжд. След обяд снегова-
лежът в северозападните райони ще спре. През нощта срещу
сряда със застудяването и в Източна България дъждът ще
премине в сняг, ще бъде интензивен и в комбинация със силен
северен вятър ще има виелици и навявания.

ВИДИН
2c

СОФИЯ
2c

САНДАНСКИ
8c

ПЛЕВЕН
2c

РУСЕ
3c

ПЛОВДИВ
7c

ВАРНА
12c

БУРГАС
12c

СЪБОТАСРЯДА ЧЕТВЪРТЪК ПЕТЪКДНЕС НЕДЕЛЯ

ТЕЛЕЦ

Не давайте ухо на мне-
нието на останалите.
То не ви интересува.
Следвайте своята ли-
ния.

ОВЕН

Може да ви измъчват
проблеми в работата
или в дома. Бъдете спо-
койни, бързо ще ги раз-
решите.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Всяка ваша дума ще
бъде претегляна и ме-
рена. Някой може да се
обиди, но това е негов
проблем.

22 май - 21 юни

РАК

Важно е да сте госпо-
дар на емоциите си.
Чувствата ви може би
ще бъдат вашият го-
лям враг.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Ще постигнете намере-
нията си и ще получите
потвърждение на всич-
ко, за което сте се
борили.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Ще се чувствате добре
в уединение, но не ще
имате възможност да
останете насаме със
себе си.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Ще бъде трудно да пре-
цените къде да насочи-
те енергията си. Няма
как да я използвате
цялата.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Прекарайте времето си
в приятна компания.
Ще имате нужда от
вниманието на  най-
близките хора.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Ще споделите своя
съкровена тайна. На-
правете го сами, за да
не изпълнявате чужди
желания.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Не взимайте решения
днес. Но ако трябва да
направите сериозна
крачка ,  потърсете
съвет.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Най-ценното ви качест-
во ще бъде да помагате
в точния момент. Не се
колебайте, правете до-
бро.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Не правете големи пла-
нове ,  защото са
възможни изненади. Не
се отказвайте от на-
меренията си.

ХОРОСКОП

06.00 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ
·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/
(12)

14.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.00 “ËÏË Í‡Û˜ÛÍ‡ ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /”Ì„‡Ëˇ, 2015„./
15.15 Ã˙Ì ”‡ ‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÙËÎÏ /5 ÂÔËÁÓ‰/
15.30 ÃËÎË ·‡ÚÂ!...œËÒÏ‡ Ì‡

Â‰ËÌ ‰‡ÍÂÎ ‰ÂÚÒÍË Ú‚
ÙËÎÏ

15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ Ò ƒÓ·ËÌ‡

◊Â¯ÏÂ‰ÊËÂ‚‡
22.00 ÕÓ˘ÌËˇÚ ÛÔ‡‚ËÚÂÎ Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.30 ÃÓˇÚ ÔÎÂÈÎËÒÚ /Ô/
00.30 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.50 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.45  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.55 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ √Â-

Ï‡ÌÒÍË Ï‡Ì‡ÒÚË ì—‚Â-
ÚË »‚‡Ì –ËÎÒÍËî/Ô/

04.25 «‡ÍÓÌ˙Ú Ì‡ ƒÓÈÎ Ú‚ ÙËÎÏ
/2 ÒÂÁÓÌ, 3 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
(12)

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-
’‡ÍËÏ (Ô)

08.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò
»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)

09.00 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò
¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)

10.00 “¬ Ô‡Á‡
10.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
11.00 “¬ Ô‡Á‡
12.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
12.30 “¬ Ô‡Á‡
12.45 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
13.45 “¬ Ô‡Á‡
14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î Ò ‚Ó‰Â˘ ≈ÎÂÌ‡
œÂÌ˜ÛÍÓ‚‡

15.30 ÕÓ‚ËÌË
16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî Ò fiÎËˇ ¿Î-

’‡ÍËÏ
16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ Ò˙Ò —ÚÓËÎ
–Ó¯ÍÂ‚

17.15 “¬ Ô‡Á‡
17.30 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ
18.10 “¬ Ô‡Á‡
18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ
19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî
20.00 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚
21.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
22.00 ÕÓ‚ËÌË (Ô)
22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)
23.05 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î Ò ¿ÎÂÍ-

Ò‡Ì‰˙ —ËÏÓ‚ (Ô)
00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)
01.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)
02.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î Ò

ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡ (Ô)
03.20 ìÕÂ ÒÂ ÒÚ‡ıÛ‚‡Èî Ò

¬‡ÒËÎ ¬‡ÒËÎÂ‚ (Ô)
04.50 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î Ò

»‚‡Ì √‡ÌËÚÒÍË (Ô)
05.50 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î Ò

¬ÂÎËÁ‡ ≈Ì˜Â‚ (Ô)
06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

06.00 ì“‡ÌÒÙÓÏ˙Ò: –ÂÒÍ˛
¡ÓÚÒî - ‡ÌËÏ‡ˆËˇ, ÒÂË-
‡Î, Ò.3 ÂÔ.6

06.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./ -
ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ

07.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-
Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ¿ÌÚÓÌ ’ÂÍËÏˇÌ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

13.30 ìÕ‡‚ÒˇÍ˙‰Â ÚËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ.7

15.00 œÂÏËÂ‡: ì»ÒÚËÌÒÍ‡
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.23

16.00 œÂÏËÂ‡: ìÀÂÍ‡ ‚
ÔÎ‡ÌËÌ‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.13 ÂÔ.14

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 œÂÏËÂ‡: ìÃ‡ÎÍË Û·ËÈ-
ÒÚ‚‡î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.11

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ì¡ÂÁÏËÎÓÒÚÂÌ
„‡‰î - ÒÂË‡Î, ÂÔ.17

21.00 œÂÏËÂ‡: ì¬Î‡‰î - ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ.17

22.30 œÂÏËÂ‡: ìƒÓ·ËˇÚ
‰ÓÍÚÓî - ÒÂË‡Î, Ò.3
ÂÔ.17

23.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

00.00 ì«‡ÔËÒ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.5
01.00 ìŒÔ‡ÒÌË ÛÎËˆËî - ÒÂË-

‡Î, Ò.14 ÂÔ.59
02.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.50 ì«‡‚ËÌ‡„Ëî - ÒÂË‡Î, Ò.2

ÂÔ.122

05.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

08.00 ÕÓ‚ËÌË

08.25 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

09.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

10.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î

11.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

11.15 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

14.00 ÕÓ‚ËÌË

14.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî

15.00 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË

17.40 ì¬ ‰ÂÈÒÚ‚ËÚÂÎÌÓÒÚî

18.45 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî

20.00 ì¬ÂÏÂî

20.30 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

21.30 œÂÏËÂ‡ Ì‡ ÒÂÁÓÌ‡

ìƒÓÍ-ÚÓÍî. »ÒÚËÌÒÍ‡Ú‡

ËÒÚÓËˇ Ì‡ fiÎËˇ Õ‡˜‡-

ÎÓ‚‡

22.30 ì¬Â˜ÂÂÌ ”„‡ÌÚî

23.10 «‡ 100-„Ó‰Ë¯ÌËÌ‡Ú‡ Ì‡

fiËÈ ŒÁÂÓ‚. ì÷ÂÌ‡Ú‡

Ì‡ ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰ÂÌËÂÚÓî

00.10 ì¬ÂÏÂÚÓ ˘Â ÔÓÍ‡ÊÂî

02.30 ìÃ˙ÊÍÓ / ΔÂÌÒÍÓî

04.00 ÕÓ‚ËÌË

04.05 ìÀ‡ÌˆÂÚî - ÒÂË‡Î

ОБЛАЧНО С ДЪЖД ОБЛАЧНО СЪС СНЯГ ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО ПРОМЕНЛИВО

12oС 5oС 3oС 7oС 11oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

14oС

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

√Î‡‚ÂÌ Â‰‡ÍÚÓ
»‚ÂÎËÌ ÕËÍÓÎÓ‚
inikolov@duma.bg

«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
√ÂÓ„Ë √ÂÓ„ËÂ‚
ggeorgiev@duma.bg
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg

ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,

‡‚ÚÓÏ‡ÚË˜ÂÌ
ÌÓÏÂ‡ÚÓ 97 05

+ ‚˙ÚÂ¯ÂÌ ÌÓÏÂ

”Ô‡‚ËÚÂÎ »‚‡Ì œÂ¯Â‚

Õ¿¡Àfiƒ¿“≈À: ¬ÂÎËÒÎ‡‚‡ ƒ˙Â‚‡
¡⁄À√¿–»fl: œ‡‚ÎÂÚ‡ ƒ‡‚Ë‰Ó‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
215; ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡ - 230;
–ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ - 224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 246; ≈‚„ÂÌË √‡‚ËÎÓ‚ - 246
—¬fl“: fiË ÃËı‡ÎÍÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 220
 ”À“”–¿: ¬ËÎË‡Ì‡ —ÂÏÂ‰ÊËÂ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ
- 240; Õ‡‰ÂÊ‰‡ ”¯Â‚‡ - 240
Œ¡Ÿ≈—“¬Œ: ¬ÂÎË‡Ì‡ ’ËÒÚÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ -
238; ¬‡ÎÂÌÚËÌ √ÂÓ„ËÂ‚ - 232; ≈‚‡  ÓÒÚÓ‚‡ - 229
◊≈“»¬Œ: ¿Î¸ÓÌ‡ ÕÂÈÍÓ‚‡ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 239;
¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚ - ìœ‡‰ÓÌî;
’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
—œŒ–“: ¬Î‡‰ËÏË ÕËÍÓÎÓ‚ - Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 245,
Ã‡ËÌ ÃËÎ‡¯ÍË - 245
≈À≈ “–ŒÕÕŒ »«ƒ¿Õ»≈: –‡ÎËˆ‡ ÕËÍÓÎÓ‚‡ -
Á‡‚ÂÊ‰‡˘ ÓÚ‰ÂÎ - 207, –ÓÒËˆ‡  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

‘Œ“Œ: ≈ÏËÎËˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡ - 206,
ÃËı‡ÂÎ‡  ‡ÚÂËÌÒÍ‡
√–¿‘»◊≈Õ ƒ»«¿…Õ: ¬‡ÎÂÌÚËÌ ¿„ËÓ‚,
≈‚„ÂÌËˇ  Û¯Â‚‡, œÂÚˇ –Ó„‡˜Â‚‡, —Ô‡ÒÍ‡ ¬ÂÌÂ‚‡
–≈ À¿Ã¿: - 205; e-mail: reklama@duma.bg
–¿«œ–Œ—“–¿Õ≈Õ»≈: –ÛÏˇÌ‡  ËËÎÓ‚‡ - 203;
≈ÏËÎ ÃËıÓ‚ - 216; abonament@duma.bg
œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
ì¡˙Î„‡ÒÍË ÔÓ˘Ëî ≈¿ƒ

¬≈—“Õ»  ìƒ”Ã¿î ≈ Õ¿—À≈ƒÕ»  Õ¿ “–¿ƒ»÷»»“≈ Õ¿ ¬≈—“Õ»÷»“≈
ì–¿¡Œ“Õ» ⁄î, ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— » ¬≈—“Õ» î

» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî

»ÁÔÓÎÁ‚‡ÌË Ò‡ Ë ÂÏËÒËËÚÂ
Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg
ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ ‰‡ ÌÂ
·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂÌË ‰Ó
3 ÏÂÒÂˆ‡ ıÓÌÓ‡Ë ÌÂ ÒÂ ËÁÔÎ‡˘‡Ú.
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
20.00 Кристъл Палас - Уест Хем
22.15 Уест Бромич - Ман Сити
ПО ДИЕМА СПОРТ 2
20.00 Нюкасъл - Лийдс
22.15 Саутхемптън - Арсенал
ПО БТВ ЕКШЪН
20.00 Севиля - Валенсия
22.00 Райо Валекано - Барселона
ПО РИНГ
20.00 Валядолид - Леванте
22.00 Бетис - Реал Сосиедад
ПО БНТ 3
БАСКЕТБОЛ
17.55 Рилски спортист -
Капфенберг Булс (Ав)
ПО ЕВРОСПОРТ 1
СКИ
11.20 и и 14.20 СК в Кронплац
(гигантски слалом, жени)
18.35 и 21.35 СК в Шладминг
(слалом, мъже)

Димитър Бербатов вече е част от
треньорския екип на Александър То-
маш в Етър. Именитият български
футболист се присъедини към лагера
на отбора в старозагорското с. Яго-
да. Бившият футболист на Манчестър
Юнайтед и Тотнъм ще се занимава с
нападателите на “болярите”.

“Да работиш с хора, на които вяр-
ваш безпрекословно. Да знаеш, че до
теб са не само най-добрите ти при-
ятели, а и абсолютни професионалис-
ти, страхотни специалисти и хора с
огромни амбиции, е безценно. Добре
дошъл в екипа ни, Димитър Бербатов.

Няма време за губене. Убеден
съм, че той ще окаже огромно вли-
яние върху колектива и ще помогне
със знанията и уменията си”, обяви
старшията Томаш, който е голям
приятел с благоевградчанина от
юношеските години, когато са живе-
ли в общежитието на ЦСКА. Други-
те двама помощници Косьо Мирчев
и Тодор Кючуков също са юноши на
ЦСКА и приятелството на четири-
мата е пословично.

Бербатов няма да получава пари,
защото иска да изкара ПРО лиценз
от УЕФА за старши треньор. За тази
цел му трябва стаж като помощник
на елитен тим или като старши на
клуб от второто ниво. Той ще дебю-
тира от скамейката на последния в
efbet Лига днес, когато Етър играе
контрола срещу аматьорския Заго-
рец. След това “болярите” срещат
Септември Сф в петък.

Локо Пд взима
юноша на Евертън

Локо Пд е близо до любопитен
трансфер на левия флангови футбо-
лист на Евертън Конър Руън. 27-
годишният британец трябва само да
премине медицински прегледи и ако
всичко е наред, ще подпише договор.
Руън за последно е играл във финланд-
ския Интер Турку. По-голямата част
от кариерата му преминава в Испа-
ния, въпреки че е юноша на Евертън.
Подвизавал се е в аматьорския Кон-
стансия, в дубъла на Майорка, в
Еркулес, а пред 2016 г. е преотстъпен
на нидерландския Рода Керкраде, за
който има 29 мача.

Четвърти българин
подписа с Академика

Румънският елитен Академика
обяви привличането на българина Мар-
тин Тошев, който преминава в клуба
като свободен агент. Нападателят
парафира до края на сезона. Той ще
е съотборник в тима от Клинчени с
Асен Чандъров, Георги Пашов и Цве-
телин Чунчуков. За последно Тошев
бе в казахстанския Жетису, но след
края на сезона си тръгна. Нападате-
лят е играл още за Ерцгебирге Ауе,
Славия, ЦСКА, Септември Сф, Чер-
номорец и Пирин.

Хебър привлече
юноша на Славия

Халфът Станислав Маневски е
петото и последно за зимната под-
готовка попълнение на Хебър. Юно-
шата на Славия изкара успешни
проби на стадион “Георги Бенков-
ски” и ще получи картотека за ма-
човете на пазарджиклии през про-
летния полусезон. За последно Ста-
нислав е играл в аматьорските лиги
на Испания, където живее семейст-
вото му.

Отложиха контрола
на Арда в Турция

Планираната за вчера контрола
на Арда срещу руския Химки не се
състоя. Проверката в Белек бе от-
менена, тъй като в руския отбор има
няколко играчи с коронавирус.

НАКРАТКО

Димитър Бербатов
започна с Етър

СНИМКА ETARVT.BG

Димитър Бербатов говори на нападателите
на Етър на първата тренировка

Треньорът Александър Томаш изгони побойник

ЦСКА сгази и Струмска слава

РЕЗУЛТАТИ

Контроли
ЦСКА - Струмска слава 4:0 1:0

Санкаре (13) 2:0 Антов (21) 3:0 Енри-
ке (72) 4:0 Ахмедов (87); Монтана -
Младост (Сърб) 1:2; Славия - Войво-
дина Нови Сад (Сърб) 0:1.

ЦСКА продължава да
мачка втородивизионни от-
бори в контролите. Този
път играчите на Бруно Ак-
рапович се справиха със
Струмска слава. На базата
на “червените” в “Панчаре-
во” головете вкараха Юнус
Санкаре (13), Валентин Ан-
тов (21), Енрике Рафаел (73)
и Ахмед Ахмедов (87). Бос-

ненецът използва различни
състави в двете части, а ми-
нути получи и гамбийският
халф Иса Худа, който е на
проби. Срещата бе изгледа-
на на живо от техническия
директор Алън Пардю.

Проверката бе първа
след завръщането на вице-
шампионите от лагера в
Алания, където в последния

мач разбиха Септември Си-
митли с 3:0. Преди това
ЦСКА-Сф удари втория от-
бор на Алания с 4:0 и
завърши 0:0 с полския Стал
Миелец на бившия капитан
на клуба Божидар Чорбад-
жийски.

Следващата контрола на
“червените” е в петък сре-
щу Пирин.

Томаш е изгонил алжиреца Му-
рат Сатли, който беше на проби.
Причината е, че централният защит-
ник е скочил да бие нападателя Пре-
слав Боруков. Всичко се е случило в
събота, минути преди отборът да

потегли за Пловдив, където игра кон-
трола с Ботев, загубена с 1:2. След
като разбрал за инцидента, трень-
орът веднага отпратил Сатли и
продължава да търси подсилване в
центъра на отбраната.

СНИМКА СПОРТАЛ

Юрген Матей е надскочил
нападател на радомирци
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Григор Димитров смята, че е готов
за новия сезон. Първата ни ракета
стартира другата седмица на АТП 250
турнира в Мелбърн, където е втори
поставен, а надпреварата е подгрява-
ща за “Аустрелиън оупън” от 8 февру-
ари. Хасковлията вече десет дни е под
карантина в хотел в града и има право
да излиза от стаята за по 5 часа на ден,
за да тренира. Паралелно се включи в
инстаграм страницата Vitamin Well и
отговори на въпроси на феновете.

“Аз съм от късметлиите, които
получават време навън. Чудесно е,
имаме шанса да тренираме, което по-

Гришо е готов за новия сезон
Димитров тренира с приятелката си в Мелбърн

мага. Кортовете са буквално до нас.
Винаги е специално да започнем годи-
ната тук, за мен е 12-а или 13-а годи-
на, в която го правя.

Отдавна не съм се борил за тази
титла, винаги е цел за мен, особено в
началото на годината, когато си тре-
нирал много и си направил всичко,
което трябва.

Това е нова година, оставам пози-
тивен. Развълнуван съм да започна, да
видя как се чувства тялото ми. Чаках-
ме прекалено много, сега просто иска-
ме да се състезаваме, да видя моите
приятели”, обяви Гришо.

Той отговори и на въпрос за нова-
та си приятелка Лолита Османова.
“Всички искат да знаят пикантното. За-
познахме се преди известно време, ще
я видите много скоро на телевизора.
Тя бе с мен на няколко турнира, но
трябваше да носи маска, ще е хубаво
да бъде с мен и да ме подкрепя в тези
трудни времена. Очаквам го с нетърпе-
ние. Има доста нови неща около мен в
последните месеци, така че се вълну-
вам”, допълни Димитров. Рускинята
даже се включи като зрител в едно от
заниманията на Гришо, който тренира
тези две седмици само с Давид Гофен.

“В началото, когато започнах да
играя много тенис, обичах да гледам
Пийт Сампрас и Андре Агаси. Не съм
имал шанса да играя с тях, а много бих
искал. След това дойде Роджър, Новак,
Рафа, тези момчета, които всички зна-
ем. Имам и много добър модел на под-
ражание, както виждам в коментари-
те”, допълни Гришо, визирайки включ-
ването на чата на бившата му приятел-
ка Серена Уилямс. “Мислех, че аз те
тренирам. Скачал ли си от планина?
Какво яде последно?”, изстреля про-
чутата американка, като накара Гришо
да избухне в смях.

България ще има само трима
състезатели на Европейското
първенство по биатлон, което за-
почва утре. Единствените ни пред-
ставители в полския зимен център
Душники Здрой ще са Владимир
Илиев, Владимир Оряшков и Ми-
лена Тодорова. Под карантина в
Германия остават Антон Синапов,
един от треньорите и двама вакс-
майстори.

Останалите - Мария Здравко-
ва, Даниела Кадева, Димитър Гер-
джиков и Благой Тодев, ще са на
лагер в Италия по време на

Адриан Андреев с ново
рекордно класиране

Адриан Андреев
записа ново рекордно
класиране в световна-
та тенис ранглиста.
Към актива на 19-го-
дишния българин се
добавиха десетте
точки от спечелване-
то на ITF турнира в
Анталия ($15 000 на-
граден фонд) преди
седмица. С тях софи-
янецът скочи с 26 по-

Пращаме само трима
биатлонисти на Европейското

Ботев Пд се присъедини
към семейството на Sports
Innovation Alliance (SIA). Най-
старият футболен клуб в
България става част от огром-
ната мрежа, която включва 26
отбора от 25 държави. Даниел
Серехидо, новият изпълните-
лен директор на Ботев, комен-
тира партньорството: “Ние
сме много развълнувани от

СНИМКА SPORT-EXPRESS.RU

Руснакът Александър Болшунов (вляво) удря с щеката си финландеца Йони Мяки,
който го изпревари на финалната права за второто място в мъжката щафета
на 4 по 7,5 км в ски-бягането от Световната купа в Лахти, Финландия. Носителят
на СК за 2020 г. не успя да изпревари представителя на домакините, а след финала
го събори с класически бодичек. Първият тим на Русия бе дисквалифициран,
а третата позиция зае втората щафета на “Сборная”. Победител е Норвегия

СНИМКА БГНЕС

Призьорите в Супер-Г в Кицбюел Марко Одермат (Швейц)
и австрийците Винсент Крихмайер и Матиас Майер (от ляво на дясно)
очакват церемонията по награждаването

Австриецът Винсент Крих-
майер спечели супергигантския
слалом за Световната купа по
ски-алпийски дисциплини в
Кицбюел, Австрия. Той напра-
ви почти безгрешно спускане
по съкратената версия на
“Щрайф” и премина трасето за
1:12,58 мин. Крихмайер изпре-
вари само с 0,12 сек. Марко
Одермат (Швейц), от когото
изоставаше с 0,01 сек. на по-
следната междинна контрола,
но във финалния шус измъкна
първа победа за сезона. Място
на подиума намери и олимпий-

Австриец с първа победа
за Световната купа по ски

ският шампион в дисциплината
от ПьонгЧанг 2018 Матиас
Майер (Ав), който завърши на
0,55 от победителя. Майер за
трети път бе на подиума в Киц-
бюел тази година, след като
остана втори и трети на спус-
кане в петък и неделя.

След 4 от общо 7 Супер-Г
Крихмайер излезе начело в под-
реждането за Малкия глобус в
дисциплината с 241 т., пред
Мауро Кавизел (Швейц) - 225,
който е с травма от тренировка
в Гармиш-Партенкирхен (Герма-
ния) и може да пропусне остатъ-

ка от сезона. Трети със 172 т. е
Александър Аамод Килде (Нор),
който със сигурност е аут след
контузии също на тренировка.

В класирането за Големия
глобус начело с 800 т. е Алекси
Пентюро (Фр), който остана 12-
и вчера, пред Одермат с 607 т.,

и Килде с 560.
Довечера в Шладминг, Ав-

стрия, ще има нощен слалом с
участието на Алберт Попов.

Ботев Пд влезе в елитно семейство

първенството. Тяхната подготов-
ка бе нарушена след положителни
тестове за коронавирус и наложе-
на карантина в Оберхоф. Те ще се
готвят за Световното първенство
в Поклюка, Словения. То започва
от 9 февруари и надеждите са да
имаме пълен състав. Там трябва
вече да е с отбора и треньорът
Александър Касперович, който
няма право да присъства на състе-
зания до края на януари, след като
бе наказан за нарушаване на про-
тивоепидемичните мерки на кръга
във Финландия в края на 2020 г.

зиции и вече е №418
в ранглистата с 94
точки. Само преди
седмица той се при-
движи напред с неве-
роятните 120 места
след страхотно пред-
ставяне на АТП 250
надпреварата в Анта-
лия, където започна
от квалификациите и
записа 4 победи. Ан-
дреев вече е трета

ракета на България.
Пред него са Ди-
митър Кузманов
(№277) със 196 т. и
Григор Димитров
(№19) с 2260 т.

При жените няма
промени за водещите
ни тенисистки. Цве-
тана Пиронкова е
136-а с 560 т., а Вик-
тория Томова е 139-
а с 555 т.

присъединяването към SIA.
Клубът ще бъде фокусиран не
само върху представянето в
мачовете, но и върху корпо-
ративния растеж и развитие на
академията и вярва, че инова-
циите са начинът за постигане
на спортни и бизнес цели.”

В семейството на SIA са
елитни клубове, между които
Селтик (Шот), Васко Да Гама

(Браз), Атлетико Национал
(Кол), Универсидад Католика
(Чили), Пенярол (Ур), Спар-
так Москва (Рус), Национал
(Рум), Сент Етиен (Фр), Каля-
ри (Ит), Уулвърхемптън
(Анг), АЕК (Гър), ЛАСК (Ав),
Реал Сосиедад (Исп), Легия
Варшава (Пол), Брюж и
Серкъл Брюж (Бел), Кашима
Антлърс (Яп) и др.


